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Правила. По нов либерален правилник заработи местният парламент

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Това е най-амбициозна-
та и най-трудноизпълни-
мата управленска програма, 
която представям досега.“ 
Това заяви кметът на об-
щина Бургас Димитър 
Николов по време на дис-
кусията по темата в Об-
щински съвет – Бургас. 
Докладната не се гласува, 
тя се приема за сведение, 
но ласкаво се изказаха за нея 
както съветници от ГЕРБ, 
така и от ПП/ДБ. Други 
политически сили призо-
ваха за по-голямо внимание 
към крайните квартали и 
населени места.

„Изпълнението на про-
грамата зависи от това 
как ще работи Общински 
съвет и администрацията. 
Това е висока летва с висо-
ка летва на отговорност. 
Включва всичко – демогра-
фия, болници, детски гра-
дини, бизнес. Няма друг 
такъв областен център с 
толкова амбициозна упра-
вленска програма. Чест ви 
прави, че ще имате възмож-
ност да участвате в нея. 
Това е исторически момент“, 
каза Николов.

На сесията Общински 
съвет – Бургас прие Пра-
вилника, по който ще ра-
боти през мандат 2023 – 2027. 
Това стана с 47 гласа „за“ и 

само 1 „против“.
Вносителят на доклад-

ната и председател на 
Комисията по изготвяне 
на правилника Георги Дра-
калиев заяви, че той не се 
отличава драстично от 
този, по който работиха 
досега, но доста повече ще 
улесни дейността им.

„Комисията проведе две 
заседания и публикува своя 
проект, през което време 
постъпиха много предло-
жения. След това прове-
дохме още две заседания, 
на които можеше да при-
състват всички съветници 
тук, в тази зала. Въведохме 
още промени и още веднъж 
ден преди да го внесем пра-

вилника, Народното събра-
ние прие още промени в 
ЗМСМА. Никога не е имало 
толкова много работа по 
правилника, откакто аз 
съм общински съветник. 
Можем да се чувстваме 
удовлетворени от тази 
работа“, посочи той.

Георги Манев от група-
та на КОД/БВ определи 
новия нормативен акт 
като най-либералния и 
пълен с демократични 
принципи.

„Намалихме бройката, 
за да се създадат повече 
групи. Даваме знак на всич-
ки разредени политически 
сили да имат всякаква 
критика, била тя и попу-

листка понякога“, каза 
общинският съветник.

Необходимият брой за 
създаване на група се нама-
лява от 5 на 4. Така само 
СЕК, ИТН и ДПС засега 
няма да имат групи.

Иван Иванов от СЕК 
също изрази задоволство 
от свършената работа по 
правилника.

„В него надграждаме 
прозрачността на работа-
та на общинските съвет-
ници с видеозаснемането, 
увеличаване на питанията. 
Аз лично ще подкрепя то-
зи правилник. Защо обаче 
трябва да прекъсваме из-
лъчването при предложение 
за закриване на заседанието, 

Управленската програма на Николов – 

„
Няма друг 
такъв 
областен 
център с 
толкова 
амбициозна 
управленска 
програма

Димитър Николов, 
кмет на община 
Бургас

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Такситата в Бургас 

вече са с нови минимални 
цени. Това реши Общин-
ски съвет – Бургас след 
близо двучасов дебат в 
зала. Така от досегашни-
те 1.09 лева дневна и 1.19 
лева нощна, тарифите 
стават 1.30 дневна и 1.50 
нощна.

По темата се изказаха 
всички политически сили 
в местния парламент – 
някои „за“, някои „против“, 
влязоха и в спорове – има 
ли икономическа обоснов-
ка, или не; ще се повиши 
ли качеството на услу-
гата, или не?

Допуснат за изказване 
бе и Георги Донев от 
таксиметровия бранш. 
Той посочи, че завишава-
нето на минималните 
тарифи е необходимо, 
тъй като са поскъпнали 
много неща заради инфла-

цията. Според него голе-
мият марж, който досе-
га съществуваше, е в 
ущърб на клиентите, тъй 
като много от фирмите 
надували цените до мак-
симум през лятото, за 
разлика от самостоятел-
ните шофьори.

И след изказването му 
дебатите продължиха, за 
да се стигне до предложе-
ние за преустановяване-
то им, което бе прието.

Гласуването на доклад-
ната показа разделението 
сред съветниците, вклю-
чително и сред съпартий-
ци. 25 гласуваха „за“, 11 
– „въздържали се“ и 4 
„против“.

Реакцията от страна 
на обществото обаче е 
повече от ясна. Бургазлии 
масово коментират, че 
ще бойкотират такси-
метровия превоз за смет-
ка на градския транспорт 
и ходенето пеша. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След години безхаберие 
сградата на ул. „Булаир“ 5б 
ще заживее нов живот. 
Въпреки апетитите към 
този имот, намиращ се на 
метри от Морската гра-
дина и центъра на Бургас, 
той няма да се продава. 
Държавата стартира про-
цедура по предоставянето 
на сградата на Регионална 
дирекция „Пожарна безо-
пасност и защита на насе-
лението“. Съвсем скоро 
новият собственик ще я 
ремонтира и облагороди и 
тя ще изпълнява общест-
вени функции.

„Още с назначаването 
ми за заместник областен 
управител заявих, че някои 
имоти задължително тряб-
ва да останат държавни. 
Такава е позицията ми и за 
тази сграда. Заварихме я в 
потресаващо състояние, 
като след обследване на 
нейната история в мен се 
настани горчивото усеща-
не, че тя е оставена да се 
руши умишлено, за да се 
продаде на безценица. Това 

усещане се затвърди след 
категоричната позиция, 
че сградата няма да се про-
дава. Тогава, веднага след 
като това беше обявено, 
тя бе запалена два пъти за 
една вечер. Били сме свиде-
тели как други знакови 
сгради са преминавали в 
частни ръце именно след 
пожар“, коментира област-
ният управител Пламен 
Янев. Той допълни, че след 
пожара достъпът до сгра-
дата е бил ограничен – не-
що, което е трябвало да се 
случи преди доста години.

Веднага след встъпване-
то в длъжност като об-
ластен управител преди 
няколко месеца той се зае-
ма с решаването на про-
блема с рушащата се 
сграда. Провежда срещи с 
няколко министерства, на 
една от които става ясно, 
че МВР в Бургас се нуждае 
от допълнителна построй-
ка за нуждите на пожарна-
та. Процедурата е към своя 
финал, а Министерството 
със сигурност ще вдъхне 
нов живот на този имот 
и ще бъде решен дългогоди-
шен проблем на Бургас.

Такситата в Бургас с нови 
минимални цени, граждани 
отказват да ги ползват

Пожарната се настанява в историческа 
сграда на ул. „Булаир“ 5б

Според запознати в тази сграда ще влезе част от админи-
страцията на службата                  ФОТО: ОБЛАСТНА УПРАВА

Шофьорите се оправдаха с инфлацията за по-високите тарифи
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

За поредна година в Малко Търново ритуално 
бе зарязано лозето, както повелява традицията.

На днешния снежен Трифон Зарезан в Малко 
Търново бяха обявени и победителите в кон-
курсите за най-добро вино и мезе. 

Това са Димитър Стоянов, Красимир Сте-
фанов, Илия Джемилев и Стоян Вълков, които 
получиха своите награди от кмета Илиян Янчев. 
Домашното вино бе оценявано в две категории 
– от местни сортове грозде и от грозде извън 
района на Странджа.

Организатори на ритуала и празника са Об-
щина Малко Търново и НЧ „Георги Попаянов 
1914“.

Избраха най-хубавото вино в Малко Търново

Кметът Илиян 
Янчев заедно с 
участниците 

в ритуала се 
наслаждава на 

конкурсните 
мезета и вино

ФОТО: ФБ
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а не след като го гласуваме?“, 
попита той.

Елена Кокаларова му 
отговори, че трябва да се 
дадат мотиви защо тряб-
ва да се закрие заседанието 
преди да се гласува, а тога-
ва можело да се изнесе 
чувствителна информация.

Именно това е един от 
новите моменти в рабо-
тата на местния парламент 
– освен сесиите, вече и 
редовните заседания на 
комисиите ще се излъчват. 

Въпреки това общинските 
съветници си запазват 
право да закриват заседания 
за граждани и медии.

Председателят Михаил 
Хаджиянев отбеляза, че за 
седем поредни пропуснати 
гласувания общински съ-
ветник ще търпи финан-
сова санкция. Същото ще 
е и при отсъствие без 
уважителна причина.

Заплатите на местните 
политици остават същи-
те.

най-амбициозна и трудноизпълнима
Пенсионер 
се довери на 
непознати, 
обраха го

86-годишен бургазлия 
се е доверил на непозна-
ти в Морската градина и 
е бил обран, съобщиха от 
пресцентъра на ОДМВР-
Бургас. Възрастният 
мъж бил заговорен от 
мъж, който се предста-
вил за сърбин и поискал 
от него 100-левови 
български банкноти, 
които да покаже на негов 
приятел израелец как 
изглеждат. Доверчиво 
бургазлията подал плик с 
банкноти на непозна-
тия, който ги показал на 
друг възрастен мъж, 
намиращ се в близост, 
след което върнал плика 
на 86-годишния мъж. 

Бургазлията прегледал 
плика след това и 
установил, че му 
липсват 150 лева. Обадил 
се в полицията, като 
крадците бързо са 
установени и задържани 
от служители на Първо 
районно управление 
– Бургас. „Сърбинът“ се 
оказал 30-годишен мъж 
от София, направил 
пълни самопризнания и 
обяснил, че другият в 
схемата е 78-годишен 
македонец, който бил 
негов баща. 

Крими „герой“ 
задигна 
женски стоки 
от мола

44-годишен криминал-
но проявен и осъждан 
бургазлия е задържан за 
кражба, съобщиха от 
пресцентъра на ОДМВР-
Бургас. Служители на 
Пето районно управле-
ние – Бургас го арестува-
ли за това, че е открад-
нал от търговски 
обекти в мол „Галерия“ 
три дамски чанти и два 
комплекта спортни 
дрехи на обща стойност 
273.95 лева и дамско 
кожено яке на стойност 
109 лева. Извършителят 
направил пълни само-
признания и върнал 
откраднатите вещи.

Общински 
съвет – Бургас 

вече работи по 
нов правилник

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

ДОНА МИТЕВА

Във вторник фермери-
те блокират пътищата 
в страната. От две сед-
мици те са в протестна 
готовност. 

В нашия регион се очак-
ват над 200 тежки машини 
да напуснат селскостопан-
ските дворове и фермите 
и да се отправят по пъти-
щата.

„В неделя в 15.00 ч. има-
ме отново среща с минис-
тър председателя, ако 
нямаме резултат – изли-

заме на улицата. В цялата 
страна – на магистрали, 
изходи на населени места, 
първокласни пътища“, 
коментира председателят 
на НАЗ Илия Проданов, 
подчертавайки, че съби-
тията в момента са мно-
го динамични.

Първоначалното искане 
на зърнопроизводителите 
бе за 20 лева на декар, но 
сега са готови да се съгласят 
с предложението на агро-
ведомството за модули-
рана ставка за т. нар. ук-
р а и н с к а  п о м о щ  к ъ м 

сектора, обясни бургаски-
ят фермер. Това, заедно 
със законодателни проме-
ни, са в основата на иска-
нията им. До момента не 
са получени никакви обез-
щетения за сектора, свър-
зани с войната в Украйна.

„До 10 000 декара да се 
получат 20 лева на декар. 
От 10 до 20  000 декара 
стопанствата да получат 
за първите десет 10  000 
по 20 лева, а за още над 
10 000 – 10 лева, а за сто-
панствата над 20 000 де-
кара да получат само за 

площите си до 10 000 де-
кара 20 лева, от 10 до 20 000 
декара - 10 лева, а за над 
20 000 декара площи да не 
получат подпомагане“, 
обясни схемата на моду-
лираната ставка Проданов. 

За изхода от поредната 
среща с министър-пред-
седателя той не смее да 
гадае, но в едно е катего-
ричен – че исканията им 
вървят в пакет, така, 
както бяха формулирани 
в Декларацията и по време 
на първата среща при 
Денков. 

Тежка техника блокира пътищата в страната
„
В неделя в 15.00 ч. 
имаме отново 
среща с минис-
тър-председате-
ля, ако нямаме 
резултат – изли- 
заме на улицата

Илия Проданов, пред-
седател на НАЗ

ДОНА МИТЕВА

Първите документи на 
бъдещите кандидати за ди-
ректори на училища в областта 
вече са подадени в Регионал-
ното управление на образова-
нието –Бургас. Крайният срок 
е на 12 февруари.

От опит се знае, че с по-
даването им, от една страна, 
не се бърза, за да не се „раз-
лайват кучетата“ – т.е. да 
не се предизвикват комента-
ри от страна на колеги и 
„доброжелатели“, които 
обикновено не липсват. А от 
друга, защото събирането на 
нужните документи изисква 
време. Писането на страте-
гия за развитие на училище-
то – още повече.

16 са училищата от реги-
она, които са включени в 
първия списък за провеждане 
на конкурси за нови директо-
ри от общо 276 училища в 
цялата страна. 

По неофициални данни до 
края на календарната година 
ще бъдат обявени поне още 

24 вакантни места в региона, 
които подлежат на конкурс, 
защото общият брой на 
набелязаните директорски 
постове е общо 40. Става 
дума за такива позиции, 
които се заемат от времен-
но изпълняващи длъжността 
или пенсионери.

В средата на март се оч-
аква да станат ясни новите 
директори на обявените в 
първия транш 16 учебни за-
ведения.

Конкурсът се провежда за 
първи път по новата Наред-
ба и ще премине в два етапа. 
Първият е тест, а вторият 
– събеседване.

В теста ще бъдат вклю-
чени освен въпроси от нор-
мативната уредба и реални 
казуси, с които един директор 
трябва да се справя в рабо-
тата си.

Сред атрактивните 16 
училища, които чакат свои-
те нови директори са Нем-
ската гимназия, Математи-
ческата, Автото и ПГЕЕ 
„Константин Фотинов“.

В средата на март 
стават ясни кои са новите 
училищни директори 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

7 от иззетите автомо-
били на пияни и дрогирани 
шофьори в Бургаско отго-
варят на стандартите за 
предоставяне на бюджетна 
организация. Това отгово-
риха за „Черноморски фар“ 
от Министерство на фи-
нансите. 

От там обясняват и 
каква е практиката.

„Обикновено това са по-
нови автомобили, годни за 
удовлетворяване потребно-
стите на някои ведомства. 
За тях се изчаква преценката 
на министъра на финансите, 
който е компетентният за 
това орган. За всички оста-
нали, постъпили в НАП 
отнети автомобили, про-
дължават действията по 
документално обезпечаване 
и подготовка на тръжни 
процедури“, посочват в 
отговора си до изданието 
ни.

Освен първите два авто-

мобила, които бяха изкарани 
на търг, и които никой не 
пожела да закупи, от НАП са 
подготвили още 8 за следва-
що тайно наддаване. Към 15 
януари автомобилите с 
влезли в сила съдебни решения 
са общо 28. Към днешна дата 
бройката е възможно да се е 
увеличила, макар и както 
писахме в предходни мате-
риали, процедурите да са 
много тромави, докато се 

стигне до крайно решение. 
Важно уточнение, което 

от Министерство на фи-
нансите правят е, че авто-
мобилите, които НАП-Бур-
гас пуска на търг, не са 
иззети само от ОДМВР-
Бургас, а и от дирекциите в 
Сливен, Ямбол и Нова Загора, 
което всъщност предста-
влява териториалният 
обхват на приходната аген-
ция в морския град. 

Чакат Асен Василев да реши 
кои агенции ще ползват 7 от 
иззетите в Бургаско автомобили

Държавата търси единствено по-нови автомобили за собстве-
но ползване            ФОТО: ИНТЕРНЕТ
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Скулптури от соца зажи
Реставрация. След извършено обследване Община Бургас стартира дейности по 12 от тях 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Позабравените скулпту-
ри в парк „Езеро“ ще зажи-
веят втори живот, или 
поне на първо време част 
от тях, научи „Черномор-
ски фар“. В проектобюдже-
та на Община Бургас има 
заложени 100  000 лева за 
реставрирането им. Пред 
наш репортер началникът 
на отдел „Култура“ Петър 
Парушев коментира, че 
става въпрос за 12 от над 
140-те скулптури в парк 
„Езеро“ и Приморски парк.

„През 2023-а беше възло-
жено на скулптора Николай 
Колязов пълно обследване 
на всички скулптури в 
двата парка. Основната 
част са тези скулптури, 
които са свързани със сим-
позиума, който се е провеж-
дал в Бургас в периода от 
1974 – 1988 (б.а. – четете в 
карето). Най-много от тях 
са в парк „Езеро“. Колязов 
трябваше да направи обход 
на всички скулптури и да 
даде подробен опис с пре-
поръки какво трябва да се 
предприеме и за кои да се 
действа в спешен порядък“, 
обясни Парушев.

Николай Колязов е завър-
шил скулптура, извършвал 
е реставрации на други 
монументи и паметници. 
От началника на отдел 
„Култура“ към Община 
Бургас разбираме, че в пе-
риода 2005 – 2008 той е 
работил отново по скулп-
тури в Бургас, когато 
около 30 от произведения-
та са възстановени и рес-
таврирани. 

„В момента той е секре-
тар на секция „Скулптура“ 
към Съюза на българските 
художници. Реално е един 
от хората, които разбират 
от състоянието на тези 
творби и може да даде екс-
пертно становище. Той 
представи доклад след като 
обследва вяска една от тях 
и даде подробна информация. 
Отбелязал е 12 скулптури, 

за които най-спешно се 
налагат действия. През 
2024-а трябва да се стар-
тира с тяхното реновира-
не и укрепване. Тези 100 000 
лева ще са за тях. Ако сред-
ствата са в повече, то по 
списъка, представен от 
него, ще се добавят и други“, 
посочи той.

За всяка една от 12-те 
скулптури действията ще 
са различни. Някои ще се 
патинират, при други ще 
се кастрят клони на дърве-
та, тъй като в момента 
някои от произведенията 
на изкуството и да искат 
да ги видят гражданите, 
няма как заради гъстата 
растителност, която ги е 
скрила, а някои директно е 
погълнала. Състоянието на 
доста от тях е много лошо.

Припомняме, че на 3 май 
2023-а, в трагичен инцидент 
загина 31-годишен мъж от 
село Изворище, който в 
опита си да си направи 
екстремно селфи, бе зати-
снат от една от скулпту-
рите.

Последно преди 6 години е 
правен опис на 

произведенията на 
изкуството в парковете

Това заяви началникът 
на отдел „Култура“ в от-
говор за изданието ни. 
Идеята на извършеното 
обследване от Колязов е 
била да се покаже пълната 
картина и да се отрази 
сегашното им състояние. 

„Някои от скулптурите 
ще се наложи да се местят 
с кран, да се повдигнат, да 
се направят фундаменти. 
На някои ще е необходимо 
да им се намери ново място. 
След като тези дейности 
се извършат, ще се импрег-
нират. Там, където има 
местене, ще се озелени на-
ново. Като цяло това са 
дейности за по-добрата им 
експонация в парка. Зависи 
как ще се възложи, но при 
всички случаи този, който 
ще изпълнява поръчката, 
трябва да има компетен-
цията и образованието да 
извършва реставрационни 
действия върху самите 
скулптури. Самото укреп-
ване и преместване не е 
просто да дойде един кран 
и да почне да мести наляво-
надясно тези произведения 
на изкуството. Има си 
начин – как да се направи 
фундаментът, колко да е 
височината му, къде да се 
разположи. Т.е. има си тех-
нически неща, които са 
свързани с изкуството, а 
не със строителството. 
Един скулптор като творец 
трябва да има яснота за 
тези работи“, обясни Па-
рушев.

Той добави, че Колязов 
отдавна се занимава със 
скулптурите от между-
народния симпозиум, про-
веждан в годините назад и 
една от идеите му е да се 

свърже с живите автори, 
където има такива, или с 
наследниците им в случай, 
че започне работа по само-
то реставриране и укреп-
ване, за да получи права за 
това. Дали обаче именно 
той ще получи поръчката, 
Парушев не се нае с отговор, 
тъй като обясни, че за 
това си има отделни про-
цедури.

„Това, което е 100% си-
гурно е, че докладът, който 
той изготви, ще е базата, 
върху която ще се извърш-
ва укрепването и реставри-
рането на скулптурите. 
Ако законът позволява, 
именно човекът, който е 
направил предписанията, 
ще е човекът, който ще 
извърши и тези дейности. 
Но няма как да кажа със 
сигурност“, завърши той.

Докладът на Колязов 
съвсем скоро трябва да 
бъде качен на страницата 
на Община Бургас.

Бургаски художник 
повдига въпроса с това 
забравено богатство 

още през 2018-а

Митко Иванов е един от 
хората, който винаги има 
гражданска позиция по на-
болели проблеми в Бургас, 
особено що касаят култу-
рата и изкуството. За 
„Черноморски фар“ той 
коментира новината, че 
Общината предприема 
действия по скулптурите 
в парк „Езеро“ като необ-
ходима и закъсняла с 6 годи-
ни инициатива. 

„Мога да кажа, че темата 
съм я коментирал вече и то 
не като човек на изкуство-
то и следящ темата, а съм 
я поставял през 2018-а с 
писмо до две комисии в 
Общински съвет. Там се 
визираха няколко проблема. 
На първо място безопас-
ността, която произхожда 
от лошо фундиране, на 
второ място изпочупени 
скулптури, липса на табе-
ли, обрастване с лишеи, 
мъхове и растителност. 

„
През 2018-а, 
когато бях 
председател на 
Сдружението 
на бургаските 
художници, 
предложихме 
безплатна 
помощ с из-
вършването на 
обследването, 
но тя бе от-
хвърлена

Митко Иванов, 
художник

„
Докладът, 
който Николай 
Колязов изгот-
ви, ще е базата, 
върху която ще 
се извършва 
укрепването и 
реставриране-
то на скулпту-
рите

Петър Парушев, 
началник-отдел 
„Култура“ към 
Община Бургас

Една от 
скулптурите, 
които са от-
белязани като 
„спешни“ за 
реставриране 
– „Дърво“ на 
румънеца Ан-
тон Ебервайн
ФОТО: 
ОБЩИНА БУРГАС

„Човекът“ на 
поляка Збигнев 
Фронцкиевич е 
в перманент-

но полегнало 
състояние

ФОТО: 
ОБЩИНА БУРГАС

„Жертви на 
хунтата“ от 
Иван Славов е 
една от мно-

гото паднали 
през годините 

пластики
ФОТО: 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Друга спешна 
за реставра-
ция скултура 
от неизвестен 
автор
ФОТО: 
ОБЩИНА БУРГАС

Под тази скулптура загина 31-годишен мъж в опит да си направи селфи                    ФОТО: БНТ, АРХИВ



Имаше няколко скулптури, 
които до такава степен 
бяха скрити, че не се виж-
даха. Като централно ус-
ловие за обследване, което 
трябва да е началото преди 
каквито и да било мерки, аз 
и вносителят на докладна-
та тогава г-н Живко Таба-
ков поставихме изготвя-
нето на компетентни 
описи на скулптурите. 
Мисля, че това, което виж-
дам в сегашните мерки, 
върви по стъпките на мо-
ето писмо и нашата до-
кладна от 2018-а“, каза ху-
дожникът.

Според него не е нужно 
човек да е много досетлив, 
за да каже, че причината 
за това събуждане 6 годи-
ни по-късно е нещастният 
инцидент отпреди годи-
на. 

„Така или иначе раздви-
жването по темата тряб-
ва да бъде приветствано. 
Веднага обаче ще потвърдя 
нещо, което и в миналото 
съм казвал. За мен мерките 
са отново половинчати. 
Не виждам изготвянето на 
тези няколко пълни описа. 
Доколкото знам, до момен-
та е създаден един-единствен 
и това е на наличните 
скулптури в Морската 
градина. Нашият призив 
беше да се направи каталог 
на всички създадени през 
годините, защото това е 
едно богатство на Бургас 
и съответно да се види 
каква част от тях са в 
складова база. Доколкото 
знам, в Отманли има скулп-
тури и с удоволствие бих 
ги разгледал. Тогавашното 
жури на симпозиума е ре-
шило, че не са интересни и 
нямат достатъчно качест-
во, за да бъдат изложени. 
Докато сега, 40 години 
по-късно, може да се напра-
ви един по-различен и ин-
тересен прочит“, заяви 
Иванов.

Не на последно място по 
важност, според художни-
ка е, че с изготвянето на 
пълен опис ще се открои 
кои скулптури са били по-
ставени в двата парка, но 
са били вандалски унищо-
жени или откраднати. 

„Давам пример с Тризъ-
беца, който беше символ на 
Бургас за младите хора. 
Тази скулптура е била с 
първа награда, обикната е 
веднага от бургазлии, по-
ставена на най-видно мяс-

то и просто един ден из-
чезна. И изглежда, това 
никой не го интересува. 
Когато ние отивахме на 
плаж, дори не беше нужно 
да се казва „под Тризъбеца“. 
Това беше мястото, където 
се събираха младите хора да 
плажуват“, посочи той.

Външен експерт  
при толкова бургаски 

скулптори

Иванов е учуден защо е 
нает външен експерт при 
положение че Бургас има 
много изтъкнати скулпто-
ри – хора с национални на-
гради, избирани за „Худож-
ник на годината“.

„През 2018-а, когато бях 
председател на Сдружение-
то на бургаските худож-
ници, предложихме безплат-
на помощ с извършването 
на обследването, но тя бе 
отхвърлена. Странно е 
сега платено да се възлага 
на външен човек. Много ми 
напомня всичко пак на съ-
битията отпреди 6 години 
– някакви полуизказвания, 
полумерки, колебливост. 
Принципно има някаква 
прозрачност в Община 
Бургас. Не мога да бъда 
твърде остър по тази те-
ма, но някак си е на ръба на 
публичното и непублично-
то цялата работа“, обясни 
художникът.

Според него липсва сис-
темен подход, който да 
доведе до устойчив резул-
тат. 

„В докладната тогава 
много подробно бяхме оп-
исали всичко и предложили 
безплатно да направим 
оценка, за да препоръчаме 
необходимите мерки. Ес-
тествено, изпълнението 
на реставрацията вече 
няма как да е безплатно, но 
едно експертно мнение от 
високо качество струва 
доста пари – хиляди, а не 
200 лева. Както казах, Об-
щински съвет – Бургас 
тогава отказа предложена-
та от нас подкрепа“, заяви 
Иванов.

Попитахме и сегашния 
председател на Сдружение-
то на бургаските худож-
ници Добрин Вътев дали са 
потърсени за извършване 
на сегашното обследване и 
евентуална последваща 
реставрация на произведе-
нията на изкуството. 

„Никой не ме е търсил 
относно скулптурите в 
Морската градина. Общо 
взето нас никой не ни тър-
си за нищо смислено, осо-
бено ако има бюджет за 
усвояване. Правят се кола-
борации с великите сили, 
ние не сме атрактивни. 
Местният шовинизъм е на 
ниво 0“, отговори худож-
никът.

Когато нещо 
е даденост, 
не го пазим

Такова мнение изказа пред 
наш репортер известният 
бургаски художник и скулп-
тор Атанас Стоянов. 

„Хубаво е, че събаряме 
паметници, ама дай да видим 
тези, дето са изградени, 
поне да поддържаме. За мен 
е доста неправилно да се 
пипа каквото и да е напра-
вено. Трябва да се гради“, 
ясно каза той.

Стоянов се зарадва от 
това, че най-накрая нещо 
ще се предвиди за пласти-
ките в парк „Езеро“, защо-
то и той като колегата си 
Иванов ги определи като 
богатство за Бургас. 

„Още повече, че такъв 
симпозиум скоро няма да се 
случи отново поради факта, 
че вече организацията и 
цялата инфраструктурна 
система не може да зарабо-
ти за такъв мащабен форум, 
който както знаем беше 
международен. Аз бях малък 
и си спомням като работех 
в комбината за монумен-
тална пластика, тогава от 
Сдружението на бургаски-
те художници идваха да 
взимат материали за скулп-
турите. Цялата организа-
ция беше на бургазлии и е 
нормално тези произведения 
да си ги поддържаме и да 
останат в Бургас. Затова 
е много хубаво, че се е хва-
нала Общината да го прави 
сега това нещо. Не знам как 
стоят нещата в подроб-
ности, но това си е хубаво 
начинание, което ще оста-
не завинаги“, категоричен 
е той.

Той си припомни, че пре-
ди няколко години заедно с 
Николай Дубаров са поста-
вяли табели на скулптури-
те, вдигнали са тези, които 
са били паднали или съборе-
ни. 

„Имаше грижа от стра-
на на Общината. След 
онзи нещастен случай, не 
знам вече какво се случва, 
но явно са се погрижили. 
Нямам нищо против да 
помогна с каквото мога, но 
това не е работа за един 
човек, а за бригада. Да се 
хванат, да се изготви ця-
лостен проект, трябва да 
има конструктор, който 
да прецени колко тежи 
тази пластика, на какъв 
постамент трябва да се 
сложи, с какъв щифт ще е 
евентуално, да се предвидят 
последствията от земе-
тресение. За тези работи 
иска малко повече анализ“, 
смята Стоянов.
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вяват втори живот

„
Нас никой 
не ни търси 
за нищо 
смислено

Добрин Вътев,  
председател на 
Сдружението на 
бургаските 
художници

„
Хубаво е, 
че събаряме 
паметници, 
ама дай да 
видим тези, 
дето са изгра-
дени, поне 
да поддържаме

Атанас Стоянов, 
художник и 
скулптор

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

За симпозиума, поставил Бургас 
на световната културна карта

През 2010-а бе 
направен опит за 
подновяване на 
симпозиума
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

 „Обич“ на 
Георги Тишков 

е друга от 
творбите 

в списъка на 
Колязов

ФОТО: 
ОБЩИНА БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаският междуна-
роден симпозиум по 
скулптура от камък е 
едно от най-вълнуващи-
те художествени събития 
в България, провеждан 
ежегодно в продължение 
на петнадесет години 
от 1974 г. до 1988 г., в 
парк „Росенец“ („Отман-
ли“). След прекъсване от 
двадесет и две години 
стартира първото из-
дание на възобновения 
престижен Междунаро-
ден симпозиум по скулп-
тура – Бургас, едно от 
емблематичните събития 
за културния живот на 
Бургас, като през 2010 г. 
се възстановява едно-
кратно и отново пре-
късва, до 2019 г. Това 
пише в докторантурата 
си Антония Ангелова, 
член на Съюза на българ-
ските художници.

През годините, в кои-
то се е провеждал, сим-
позиумът е оставил в 
Морската градина на 
Бургас повече от 150 
каменни скулптурни 
творби, които създават 
уникален скулптурен 
музей на открито. Меж-
дународният скулптурен 
симпозиум се организира 

съвместно от Община 
Бургас, Министерство-
то на културата и Съюза 
на българските худож-
ници. Канят се участни-
ци от различни градове 
и държави, от Европа, 
Азия, Африка и Южна 
Америка, за да реализират 
своите проекти в дву-
месечния период на сим-
позиума, като обменят 
идеи и творят заедно на 
открито. Техните твор-
би, експонирани в живо-
писните паркови зони 
край морето, и до днес 
създават уникалния облик 
на Морската градина в 
Бургас.

Според статута на 
симпозиума целта е да 
се създадат нови худо-
жествени творби, обра-
зци на съвременната 
скулптура в траен ма-
териал от различни 
видове камък, стимули-
райки нови пластични 
търсения. Това е период, 
изключително благопри-
ятен за скулптурата в 
България. Бургас заслу-
жава високо обществено 
признание за създадената 
инициатива в областта 
на изобразителното 
изкуство. Създадени са 
забележителни произве-
дения, съобразени с ес-
тетическите критерии 

на времето, дело на видни 
български и чуждестран-
ни творци, гостували в 
Бургас. Десетките стой-
ностни творби са съз-
дадени за просторното 
парково пространство, 
вдъхновени от красота-
та и съвършенството 
на южната природа, 
съчетаваща море, гора и 
уникална растителност, 
оформила прекрасна 
атмосфера за творчест-
во.

Международният 
симпозиум, който се 
провежда ежегодно в 
рамките на 60 дни, ста-
ва проводник на нови 
идеи и освободено от 
идеологии мислене. Из-
куство, създавано по 
законите на изкуството, 
където най-важното е 
художественият живот 
на творбата и нейният 
естетически диалог със 
зрителя. Това поколение 
творци идва с идеята 
за творба от нов вид, 
като разширява и дина-
мизира пространствения 
живот на пластиката, 
създаващ основите на 
симпозиумната скулп-
тура в България. За 
модерната скулптура 
творбите изграждат 
нова художествена 
стойност.



Перки за ток в морето гонят 
риба и туристи
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Лобистки закон за разпо-
лагане на перки за производ-
ство на ток в морето скара 
управляващото мнозинство 
и депутатите от опозици-
ята, но текстовете бяха 
приети на първо четене, а 
рибари и представители на 
туристическия сектор 
предупредиха, че с гласува-
нето буквално се убива 
Черно море.

Депутатът от БСП Бо-
рислав Гуцанов нарече тек-
стовете в законопроекта за 
енергията от възобновяеми 
източници в морските прос-
транства „връх на лобизма“. 
Павела Митова (ИТН) ди-
ректно обяви, че съдържание-
то е „42 страници буламачи“, 
както и че законопроектът 
е написан от НПО, а именно 
– „Мартин Владимиров (ди-
рекция „Програма енергети-
ка и климат“ в ЦИД) от 
Център за изследване на де-
мокрацията“. А Цончо Ганев 
от „Възраждане“ припомни, 
че още по време на разглеж-
дането на законопроекта в 

комисия, от ДБ са поканили 
представители на Центъра 
за изследване на демокрация-
та, които очевидно „са 
представили собствения си 
законопроект“.

Законопроектът е внесен 
от депутати от ГЕРБ-СДС, 
ППДБ и ДПС, а сред подпи-
салите се е и Гроздан Караджов 
(ИТН), но точно съпартий-
ката му Митова буквално 
разкости съдържанието 
параграф по параграф. В 
пленарна зала отново бе 

припомнено, че е правен 
опит текстовете да влязат 
и в миналия парламент, но 
без успех.

Наред с отрицателните 
становища от браншовите 
организации на туропера-
тори и рибопреработвате-
ли, с много въпроси относно 
действието на законопро-
екта за енергията от възоб-
новяеми източници в мор-
ските пространства са и от 
Министерството на земе-
делието, откъдето преду-

преждават, че „не е обхванат 
сектор „Рибарство“, което 
създава маргинализиране на 
тази група оператори“.

От Министерството на 
транспорта пишат стано-
вище до депутатите, в 
което настояват тексто-
вете да се прецизират и 
обръщат внимание, че Бъл-
гария вече има действащ 
морски пространствен план, 
в който със закона изведнъж 
влизат и енергийните мощ-
ности в морето. От Елек-

троенергийния системен 
оператор ЕАД (ЕСО) отбе-
лязват, че предложенията 
имат „редица несъвършен-
ства“: „Законопроектът 
създава ред за изграждане и 
експлоатация на офшорни 
мощности за производство 
на електричество от вя-
търна енергия, който по-
ставя производителите от 
подобни обекти в привиле-
гирована позиция спрямо 
всички останали форми и 
технологии за производство 
на електрическа енергия, в 
това число и такива, разпо-
ложени във водни простран-
ства, различни от морето.“

В крайна сметка след три 
часа спорове законопроектът 
бе приет на първо четене, а 
единият от вносителите 
– Ивайло Мирчев (ППДБ), 
на няколко пъти подчерта, 
че на 6 февруари се органи-
зирала кръгла маса, на която 
да се изчистят несъвършен-
ствата в закона.

„Плъзнат ли перки из 
морето, със сигурност ще 
прогонят и туристите. За 
тези перки въобще не сме 

възторжени. Споделяли сме 
с колегите и сме коменти-
рали казуса. Първо, не е ясно 
къде ще бъдат. Тези техно-
логии не са ясни... Само да не 
ги набутат на неподходящи 
места“, коментира хотели-
ерът Веселин Налбантов, 
който е зам.-председател на 
Българската хотелиерска и 
ресторантьорска асоциация 
(БХРА).

„Според мен, това е пак 
за усвояване на евросредства 
за наши хора, хранилка. Ние 
имаме толкова богатства, 
които не използваме – депо-
то на йод на Балканите е 
при нас, например. Имаме си 
всичко, но никой не обръща 
внимание на стойностните 
неща. Лично аз се набутах с 
едни пари с фотоволтаични 
системи, за което съжалявам, 
защото те са категорично 
неефективни. И както 
твърдят, не са толкова 
екологично щадящи“, добави 
Веселин Налбантов.

За и против. Има ли бъдеще офшорният вятър

Рибарите са 
основните, 
които ще 
бъдат потър-
певши 
ФОТО: ТОДОР 
СТАВРЕВ

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Лобистки нарече Закона за 
енергия от възобновяеми 
източници депутатът от 
ГЕРБ Любен Дилов. Според 
него той трудно ще мине на 
второ четене по този начин, 
ако не се изчистят текстове. 
НС не беше подготвено за 
него, категоричен бе Дилов. 

Вносителите на законо-
проекта са ГЕРБ, ПП-ДБ и 
ДПС. Според тях страната 
ни трябва да има някаква 
готовност за енергия от 
възобновяеми източници, а 
офшорният вятър е модна 
тема. 

По време на дебата в пле-
нарна зала стана ясно, че 
преди 2035 година не е реалис-
тично да се мисли в подобна 

посока, защото тепърва ще 
се правят проучвания за вятър 
от паркове в морето.

„Проблемът е връзката на 
тези ветропаркове с брега. Не 
става само въпрос за вибрации 
и шум, които гонят рибите. 
Кабелите, които ще преми-
нават по дъното, са слабото 
място“, е категоричен още 
Дилов, като обясни, че е труд-
но да обясниш къде да тралят 
и къде не риболовни кораби. 

Той припомни, че датски 
и холандски рибари непрекъс-
нато протестират срещу 
парковете в Северно море, 
както и че не е доказано как 
тези ветропаркове ще се 
отразят на пътя на птици-
те  – „Виа Понтика“. „Абсо-
лютно доказано е, че перките 
в Добруджа се отразиха нега-

тивно – намаляха миграцион-
ните потоци от там, не се 
виждат вече диви гъски“, 
допълни още той. 

Той е категоричен, че със 
сигурност рибарството ще 
бъде потърпевшо от този 
законопроект, както и че 
нашето море не е подходящо, 
защото страната в сектор 
„Рибарство“ разчита само на 
миграционни потоци на ри-
бите и това ще ги обърка със 
сигурност, но няма да ги до-
кара по-близко до брега. 

Той нарече нелеп довода на 
привържениците на офшорния 
вятър, че постаментите на 
перките се превръщат в ри-
фове. „Параклисът, който 
потопиха до остров Света 
Анастасия, е по-добър естест-
вен риф, отколкото една 
перка. Черно море се нуждае 
от изкуствено създадени 
рифове, но има други начини, 
като се ползва опита на Мал-
та“, поясни той. Там се по-
топяват стари съдове, изчис-
тени от масло и пластмаса и 
държавата плаща като за 
нови плавателни съдове.

Към това се добавя фактът, 
че в България слънчевите дни 
са много повече, отколкото 
ветровитите. 

На 6 февруари е предвиде-
на кръгла маса по темата, 
когато ще се чуят експертни 
мнения.

ДОНА МИТЕВА

Ние не се притесняваме 
толкова за депутатите, 
нито за техните заплати. 
Ние се притесняваме за хора-
та, които работят в бранша, 
и за техния поминък, и той е 
наследствен. Депутатите си 
гледат интересите, обаче 
това е напълно лобистки закон 
за разполагането на ветро-
паркове в Черно море“, кате-
горичен е д-р Йордан Господи-
нов, изпълнителен директор 
на БГ ФИШ. Той обясни, че се 
водят в момента разговори с 
няколко парламентарни групи.

Що се касае за срещата, 
която се очаква да бъде орга-
низирана около 6 януари за 
обсъждане на миналия на 
първо четене през парламента 
закон, той обясни: „Първо 
чакаме да ни поканят на сре-
щата, защото нямаме офи-
циална покана, макар по меди-
ите да са казали, че сме 
поканени. Да, но това е нео-
фициално – казано ни е, че ще 
има среща, но нито къде ще 
се състои, нито в колко часа, 
нито от колко човека да е 
групата, нито имаме изпра-
тени пропуски...

Във всички случаи ще из-
готвим становище, защото 
с много неща не сме съгласни 
с текстове в Закона. Друже-

ствата ще оформим позиция 
и ще настояваме перките да 
не се издигат върху нашите 
риболовни полета. Настоява-
ме за диалог с рибарите, защо-
то трябва да има и някакви 
компенсации. В другите дър-
жави там, където ощетяват 
риболова, има такива. А в 
България – нас, рибарите, ни 
няма – някой прави ветропо-
лета, които са върху риболов-
ните полета. Ще имаме доста 
изисквания – да има ясни 
критерии как да се определят 
тези полета. Първо, те ще се 
офшорни, пък ще ги правят в 
12-милната зона. Защо? Какво 
значи това? Офшорните 
дружества са извън терито-
риалните води.

Ние ловим риба с корабите 
до 100 метра дълбочина. Ходим 
там, където ходи рибата. 
Като направят тези ветро-
паркове, ще ни забранят да 
влизаме в тях и около тях ще 
има охранителна зона и кабе-
лите където минават, и те 
ще са охраняеми. Ние какво 
правим тогава? Имаме мно-
жество предприятия, работ-
ници – цяла индустрия сме 
– кораби, пристанища. През 
летния сезон около 12 – 13 
хиляди души са заети в цяла 
България.

Господинов разказа, че 
преди време във Варна е има-

ло среща с английска фирма, 
която се срещна с няколко 
човека рибари, за да обясни 
намеренията. Но така и не е 
предоставила презентация-
та си за по-детайлно разглеж-
дане.

По негови данни се говори 
за ветрополета около Шабла, 
срещу Варна, между Варна и 
Бяла и някъде в близост до 
българо-турската граница 
също. И то на много малки 
дълбочини се говори, че ще се 
изграждат.  Но това са само 
примери. Никой не знае колко 
всъщност ще са полетата и 
къде ще бъдат разположени.

Господинов припомни и 
факта, че преди една година 
Консултативният съвет за 
Черно море е поискал от дър-
жавата да направи обширни 
научни изследвания за това 
как перките биха повлияли на 
обитателите на морето, на 
туризма и т.н. и да се напра-
ви платформа за постоянен 
диалог по темата с бизнеса. 
Нищо от това не се случва.

ДЕПУТАТЪТ ЛЮБЕН ДИЛОВ-СИН: 

Нашето море не е подходящо 
за ветропаркове 

Д-Р ЙОРДАН ГОСПОДИНОВ,  
ИЗПЪЛНИТЕЛЕН ДИРЕКТОР НА „БГ ФИШ“: 

Според депутата Любен Дилов, който е и водолаз, естестве-
ни плавателни съдове са по-добри варианти за рифове, откол-
кото бетона на перките                    ФОТО: ЧФ

Ще настояваме да не се издигат върху 
нашите риболовни полета

Д-р Йордан Господинов



Общественото обсъж-
дане на проекта за 
Бюджет 2024 препъл-

ни Заседателната зала на 
Община Айтос на 26 януари 
т.г.. Кметът Васил Едрев, 
зам.-кметовете Мариана 
Димова и Калоян Калоянов 
и главният финансист 
Станимир Петров бяха в 
залата, за да представят 
проекта, да отговорят на 
въпросите на гражданите и 
да чуят предложенията им 
за новата финансова рамка. 
Община Айтос ще има ре-
корден бюджет през 2024 
година – 47  050  095 лева, с 
над 4 млн. лв. над бюджет 
2023. „За поредна година 
бюджетът е рекорден, а 
предвид заложеното в капи-
талова програма 2024, пред-
стои да превърнем цялата 
община в строителна 
площадка. Предстои и 
сключване на договори с 
Регионалното министерство 
за проекти за още 15 млн. 
лева“, коментира кметът 
Васил Едрев.

Презентация на проекта 
за приходите, разходите и 
капиталовата програма за 
2024 г. представи главният 
финансист на Общината. 
Стана ясно, че общо разхо-
дите в проекта за капита-
лова програма са в размер на 
6 457 585 лв.

Предвидени са средства 
за проектиране на 5 детски 
площадки в детски градини 
„Славейче“, „Радост“, „Про-
лет“, „Здравец“ и „Калина 
Малина“ за общо 25 хил. лв. 
Сериозна грижа има новият 
бюджет да здравеопазване-
то. За „МБАЛ Айтос“ ЕООД 
ще има два капитални 
трансфера – за ремонта на 
покрива на Инфекциозно 
отделение – 160 хил. лв. и за 
закупуването на компютъ-
рен томограф (скенер) за 
300 хил. лв. За осветление на 
улици и площади са отделе-
ни 40 хил. лв., с които ще се 
проектира улично осветле-
ние в населените места на 
община Айтос.

За изграждане, ремонт 
и поддържане на уличната 

мрежа са заделени най-мно-
го средства. За окончател-
ното завършване на основ-
н и я  р е м о н т  н а  у л . 
„Богориди“ са предвидени 
162 569 лв. 671 хил. лв. са за 
2024 г. средствата за из-
граждане и рехабилитация 
на улици, паркинги и тро-
тоари в Емировския квар-
тал. Това са заложените 
средства, с които благоус-
трояването на квартала 
ще бъде окончателно за-
вършено през тази година.

За селата Карагеоргиево, 
Мъглен, Пещерско, Малка 
поляна и Поляново са отде-
лени преходни остатъци от 
м.г., с които Общината 
окончателно ще разплати 
завършването на основните 
ремонти за улици. Рекон-
струкцията на улиците 
„Арда“ – 115  912 лв., „Хр. 
Кърджилов“ – 147  304 лв., 
„Даме Груев“ – 188 461 лв., 
„Димитър Благоев“ – 380 хил. 
лв. и „Зюмбюл“ – 69 210 лв. 
е със средства от ЕС. Зало-

жени са основни ремонти 
на улици с финансиране от 
републиканския бюджет за 
2024 г. Списъкът започва с 
основен ремонт на ул. „Васил 
Априлов“ – 623 хил. лв., ул. 
„Ченгелиеви“ – 175 хил. лв., 
ул. „Д-р Павлов“ – 139 хил. 
лв., на участък от ул. „Не-
офит Рилски“ – 221 хил. лв. 
и втори участък на същата 
улица – 140 хил. лв., с което 
цялата улица ще бъде основ-
но ремонтирана. Планиран 
е основен ремонт на ул. 
„Митко Палаузов“ – 106 хил. 
лв., ул. „Паисий“ – 319 хил. 
лв., „Христо. Ботев“ – 528 
хил. лв., основен ремонт на 
улица в с. Малка поляна – 90 
хил. лв., на улица в с. Поля-
ново – 65 хил. лв., на ул. в 
село Пещерско – 70 хил. лв.

Немалко средства са от-
делени за проектиране на 
улиците „Иван Карагеорги-
ев – 12 900 лв., ул. „Паркова“ 
– 19  500 лв., ул. „Лиляна 
Димитрова“ – 12 хил. лв., ул. 
„Атанас Манчев“ – 11  400 

лв., ул. „Спартак“ – 9000 лв., 
ул. „Теньо Мангъров“ – 9300 
лв. За проекта за основен 
ремонт на участък от ул. 
„Плиска“ – 5100 лв., ул. „Вла-
димир Заимов“ – 9600 лв., ул. 
„Антон Страшимиров“ – 
20 700 лв., ул. „Железопътна“ 
– 13  200 лв., ул. „Гарова“ – 
14 100 лв., участък от „Хар-
манлийска“ – 6500 лв., за две 
улици – №20 и №3 в с. Топо-
лица – по 7200 лв., ул. №4 в 
Карагеоргиево – 11  600 лв., 
за ул. №24 в Карагеоргиево 
– 9000 лв., ул. №9 в Мъглен 
– 9900 лв., ул. №2 в Мъглен 
– 15 600 лв.

За изграждане на паркин-
га между ул. „Н. Рилски“ и 
ДГ „Слънце“ – 206 хил. лв. 
Предвидени са средства за 
изграждането на четири 
детски площадки и за про-
ектиране на една детска 
площадка – в квартал 5А – 201 
хил. лв., в 8А – 158 хил. лв., в 
кв. 3А – 57 624 лв. и в кв. 191 
в Айтос – над 57  257 лв. 
Предвидено е проектиране 

на детска площадка в с. 
Мъглен – 5000 лв.

За дейност „Озеленяване“ 
от собствени приходи ще 
бъдат закупени косачки, 
храсторези, трактор за 
косене на обща стойност 
19  600 лв. Отделени са 30 
хил. лв. за рекултивацията 
на депото за отпадъци. 
Предвидена е актуализация 
на проекта за основен ремонт 
на НЧ „Васил Левски 1869“ 
– 10 хил. лв. За Зоопарк – Ай-
тос са отделени 7600 лв. за 
климатик и трупна яма, за 
плащането на оценка за 
реконструкция и обновява-
не и разширяване на зоопар-
ка – 5400 лв. и за система за 
достъп – 18 хил. лв. Предви-
дени са средства за изгот-
вяне на проекти за общински 
пътища – гл. път Айтос – 
Карнобат, до с. Чукарка – 
25 000 лв., за пътя Айтос – 
Мъглен, до с. Черна могила 
– 28 000 лв., проект за пътя 
Айтос – Карнобат, до По-

ляново – 33 хил. лв., Отде-
лени са и средства и за ак-
туализация на проекти за 
ремонт на общински пъти-
ща – общо 59 040 лв.

Отново са заложени 20 
хил. лв. за предпроектно 
проучване за изграждане на 
четирилентов път Айтос 
– Бургас. Заложени са и сред-
ства за проектиране на 
кооперативния пазар в 
Айтос – 90 хил. лв., покупка 
на земя – 10 хил. лв. Във 
Функция „Образование“ за 
детските градини е плани-
рано закупуването на та-
бели, мултимедии, интерак-
тивни дъски, климатици, 
многофункционално устрой-
ство и др., за общо 86 500 
лв. За дейност „Домашен 
социален патронаж“ е пла-
нирано закупуването на 
автомобил за разнос на 
храната – 70 хил. лв., за спе-
циализиран траурен авто-
мобил – 95 хил. лв.

НП
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Община Айтос с нов бюджетен  
рекорд – 47 млн. лв. и амбициозна  

капиталова програма 2024
„Предстои да превърнем цялата община в строителна площадка“, коментира 

проекта за капиталова програма 2024 на публично обсъждане кметът Васил Едрев

Кметът 
Васил Едрев, 
зам.-кмето-

вете Мариана 
Димова и 

Калоян Ка-
лоянов и гл. 
финансист 
Станимир 

Петров бяха 
домакини на 

обществено-
то обсъждане

Общественото обсъждане в Заседателната зала на Община Айтос

Имаше много въпроси, предложения и мнения по цифрите в 
проекта                      ФОТО: НП

Станимир Петров презентира проекта за бюджет, кметът 
отговори на всички въпроси и предложения в залата
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Гюро Лазаров – предприемач 
от Поморие, строил сградата 

на айтоското читалище

„АЙТОС – АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД – ГРАД АЙТОС
Търси да назначи шофьор на автобус.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22

Любка Николова, уредник 
в отдел „Нова и най-
нова история“ при ИМ 

публикува данни за една непо-
зната ни, но свързана с Айтос 
личност – Гюро Лазаров, 
строителен предприемач, 
изградил част от емблематич-
ните сгради на Поморие. 
Оказва се, след политическите 
промени, настъпили в страна-
та ни  през 1944 г., най-големи-
ят проект, в който е участвал 
Лазаров (1954 г.) е строител-
ството на айтоското чита-
лище „Васил Левски“.

Роден е на 25 октомври 1880 
г. в с. Цегриловци (Главанска 
община, Трънска околия). През 
1909 г. семейството му се за-
селва в Поморие. Напуска този 
свят през 1965 г. 

„Не съм срещала та-
кова внимание и грижа“, 
разказва за престоя си 
във Вътрешно отделение 
на МБАЛ – Айтос Недял-
ка Вълчева

88-годишната ай-
тозлийка Неделя Стоя-
нова Вълчева живее на 
стотина метра от ре-
дакцията на вестника, 
но рядко се отбива. 
Виждаме я на година-две 
веднъж, за да сподели 
обществен проблем, 
задължително – и реше-
нието за него.

В средата на януари 
почука, както винаги – 
енергична, емоционална 
и нетърпелива. Този път 
– за да разкаже своята 
история. Оказа се, че от 
60 години живее в Айтос, 
но за първи път била 
пациент на Вътрешно 
отделение на общинска-
та болница. Случло се в 
началото на новата 
година, с нелеката диа-
гноза бронхопневмония.

„Бях в болницата от 
4 до 10 януари т.г.. Не 
мога с думи да опиша 
колко съм доволна от 
всички в това отделение 
– от лекарите до сани-

тарките. Не зная дали 
ще повярвате, но лека-
рите и медсестрите 
стояха прави като свещи 
до леглото ми докато 
ми мине. И съм жива и 
здрава благодарение на 
д-р Маркова, д-р Янаки-
ева и д-р Муса. Не съм 
срещала такова внимание 
и грижа, а съм била паци-
ент на ВМА и на други 
болници в София и Бур-

гас. Такова гледане не съм 
видяла никъде досега. 
Благодаря на прекрасни-
те медицински сестри, 
на ст. мед. сестра Дафи-
на Георгиева, на грижов-
ните санитарки, на целия 
прекрасен екип. Поклон, 
момичета!“, много раз-
вълнувана разказа за 
общинското издание 
Недялка Вълчева.

НП

Лекарите и медсестрите 
стояха прави като свещи 

до мен докато ми мине

Областният щаб за 
борба с грипа и острите 
респираторни заболявания 
в Бургас взе решение, съг-
ласувано с МОН, 1, 2 и 6 
февруари да бъдат неучеб-
ни дни, за да се прекъсне 
грипната вълна. Противо-
епидемичните мерки се 
удължават от 1 до 6 фев-
руари, Три дни от тях са 
неучебни, така ще има 
ваканция за учениците от 
цялата област, а не онлайн 
обучение. Преустановяват 
се всички извънкласни за-
нимания, олимпиади и 
други, свързани със събира-
не на деца. Щабът ще се 
събере отново на 5 февру-
ари, за да решава за епиде-
мията и ваканцията в 
дните след 6 февруари.

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че желае-
щите да закупят дървесина от склад за лична упо-
треба за отоплителен сезон 2024 - 2025 г., следва да 
подадат заявление по образец до кмета на съответ-
ното населено място в срок от 01.02.2024 г. до 31.03.2024 
г. Заявленията се предоставят в ЦАО при Община 
Айтос за гражданите на гр. Айтос и в кметствата 
на територията на общината.

Право на закупуване на дървесина от склад имат 
физически лица, представители н едно домакинство, 
с постоянен или настоящ адрес в съответното на-
селено място, които са включени в списък, изготвен 
от кмета на населеното място.

Общото количество дървесина, което едно дома-
кинство може да закупи за една календарна година, е 
до 10 пространствени куб. м.

Гюро Лазаров – 
30-те години 

на ХХ в.
ФОТО: ИМ

Айтозлията Фоти Орлов е съхранил тази снимка с много любов към Айтос и читалището – до-
броволен труд за градежа на културната институция.         ФОТО: МАРИЯ ПЕТРОВА, СЕМЕЕН АРХИВ

Читалище „Васил 
Левски“ в град 
Айтос, 1959 г., 

(снимката е 
от архива на 

читалището)
ФОТО: ИМ

Грипна и срочна 
ваканция ведно  
от 1 до 6 
февруари!

Община Айтос
СЪОБЩЕНИЕ

Общинска администрация – Айтос съобщава на 
жителите на общината, че започна плащането на 
местните данъци и такси за 2024 година. На предпла-
тилите за цялата година в срок до 30.04.2024 г. от-
стъпката е от 5%.

Недялка Вълчева            Фото: НП



От 1 февруари учениците до 14 години  
ще пътуват с междуселищен  
транспорт с 50% намаление
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От 1 февруари 2024 г. 
влизат в сила промени в 
Наредбата за условията 

и реда за предоставяне на сред-
ства за компенсиране на нама-
лените приходи от прилагането 
на цени за обществени пътни-
чески превози по автомобилния 
транспорт, предвидени в 
нормативните актове за опре-
делени категории пътници, за 
субсидиране на обществени 
пътнически превози по нерен-
табилни автобусни линии във 
вътрешноградския транспорт 
и транспорта в планински и 
други райони и за издаване на 
превозни документи за извърш-
ване на превозите.

За промените в Наредба-
та, автобусния парк и 

новите електробуси, за 
проблемите и успехите 
на „Айтос автотранс-

порт“ ЕООД, разговаряме 
с управителя Койчо 

Пенчев

– Г-н Пенчев, какви са про-
мените в Наредбата, които 
касаят повереното Ви дру-
жество като превозвач и 
пътуващите граждани?

– Накратко наричаме тази 
Наредба – за безплатни и по 
намалени цени пътувания. Тя 
определя правоимащите, които 
имат право да пътуват без-
платно и с намалени цени с 
градския и извънградския 
транспорт. С тази Наредба 
държавата определя точния 
размер на компенсациите, 
които получават превозвачите 
и процента отстъпки за пъту-
ващите. 

От 1 февруари 2023 г., с ПМС 
беше променен процентът на 
отстъпки за правоимащите и 
съответно – компенсациите за 
превозвачите. Сега, от 1 фев-
руари 2024 г. влизат в сила но-
вите изменения по Наредбата. 
Има нови, задължителни условия 
и те са съществени. Първото 
е, че стойността на учениче-
ската карта трябва да бъде 50% 
от стойността на редовната 
карта. Същото важи и за пен-
сионерите. Въвежда се и една 

нова категория, която досега 
не съществуваше – за лица с 
увреждания, с ТЕЛК над 70.99%. 
Те ще могат да закупуват 
карта за пътуване на 25% по-
ниска цена от редовната. Де-
цата до 7 години, както и досе-
га, ще пътуват безплатно с 
междуселищния транспорт. 
Преди децата от 7 до 10 години 
пътуваха с половин билет, т.е. 
на цена с 50% по-ниска от ре-
довната. 

Сега, според новото измене-
ние в Наредбата – това важи 
за деца от 7 до 14 години, т.е. 
увеличава се възрастта на де-
цата, които пътуват с половин 
билет.

– Много родители питат 
вярно ли е, че децата до 14 
години ще пътуват безплат-
но?

– Децата до 14 години пъту-
ват безплатно с градския 
транспорт, но не и по между-
селищния. Билетът за децата 
от 7 до 14 години в междуселищ-
ния транспорт е на цена 50% 
от цената на редовния билет. 
Тук трябва да кажа още, че по 
Наредбата ветераните от 
войните (в Айтос, за съжаление, 
вече няма такива) военнопо-
страдали и военноинвалиди 
продължават да пътуват по 
стария режим, като им се изда-
ват безплатни годишни карти. 
И занапред те ще пътуват 
както и досега. 

– Какво трябва да направят 
всички тези категории път-
ници, за да ползват предвиде-
ните в Наредбата намаления?

– Всички тези хора трябват 
да доказват правото си на пъ-
туване с намаление като пре-
доставят съответен документ 
– акт за раждане, ученически 
бележник, ТЕЛК решение, реше-
ние за пенсия, лична карта. 
Пенсионерите трябва да са 
придобили право на пенсия за 
възраст и стаж, съгласно КТ. За 
студентите редовно обучение 
– студентска книжка или уве-
рение от висшето учебно заве-
дение. За студентите в задоч-
на  форма на  обучение,  в 
Наредбата не са предвидени 
намаления. 

– С измененията в Наред-
бата предвиждат ли други 
отстъпки?

– Има редица други отстъп-
ки, но те не касаят дейността 
на „Айтос Автотранспорт“ 
ЕООД поне към момента.

– Какви действия следва да 
предприеме транспортната 
фирма, за да спази новите 
изисквания?

– Нашите касиери и водачи 
на автобуси ще бъдат подроб-
но инструктирани. Ще има още 
едно неудобство за гражданите, 
свързано с новите изисквания. 
От 28 януари вечерта спираме 
продажбата на всякакви карти, 
които са с намаление по стара-
та Наредба, за да се осигури 
технологично време за промени 
в софтуера, съобразени с изме-
ненията. На практика, на 29, 30 
и 31 януари т.г. няма да бъдем 
в състояние да издаваме карти, 
тъй като трябва да бъдат из-
вършени промените в програ-
мата. Този срок ни трябва за 
пълното обновяване на програ-
мата, според новите изисквания 
в Наредбата.

– Има ли промени и пробле-
ми що се отнася до автобус-
ните превози до населените 
места на общината?

– Имахме известни труднос-
ти преди няколко месеца, глав-
но поради недостига на пазара 
на труда от водачи на автобу-
си. Но към момента пътуваме 

по всички линии нормално. 
Разбира се, в процеса на експло-
атация възникват, макар и 
рядко, и технически проблеми. 
Извиняваме се, ако сме създали 
неудобства на пътуващите. В 
момента ни липсва един водач 
на автобус, но мисля, че ще 
решим проблема до дни.

– През това лято ще ста-
нат 12 години, откакто уп-
равлявате транспортната 
фирма. Още в началото запо-
чнахте подмяната на авто-
мобилния парк. Време ли е за 
нова подмяна?

– До този момент, за 12 го-
дини, „Айтос автотранспорт“ 
ЕООД е инвестирало почти 
1 000 000 лв. в нови транспорт-
ни средства. Това е резултат 
от нашата дейност, организа-
ция и не на последно място – от 
труда на всички служители в 
дружеството. Истината е, че 
от ден на ден става все по-
трудно. Фонд работна заплата 
с осигуровките през 2012 г. за 
фирмата беше около 14 хил. лв. 
на месец. За м. януари 2024 г. е 
72 хил. лв. В заплати са инвес-
тирани почти 1 млн. лв. за 
тези години. От 1 януари е в 
сила новата минимална заплата. 
В изпълнение на това, от 1 
януари т.г. са увеличени запла-
тите на всички работещи в 
дружеството, което само за 
2024 г., води до 95 хил.лв. допъл-
нителен разход. 

– Не казахте нищо за гори-
вото?

– Цената на горивото вари-
ра постоянно, но не е 1.60 лв./л, 
както през 2012 - 2013 г., а сега 
е 2.60 лв./л. Беше и 3.60 лв./л. А 
горивото е общо взето 30 - 35% 
от себестойността на прево-
зите. Всичко останало са запла-
ти, осигуровки, данъци, застра-
ховки, винетки, такси, гуми, 
резервни части, масла. Консу-
мативите за обслужване на 
автобусите са се увеличили 
поне два пъти за последните 
години. Например, една гума, 
която сме купували за 290 лв., в 
момента струва 600 лв.

– При тези разходи, какви 
са финансовите резултати 
на дружеството?

– От 2013 г. до днес, само в 
една от годините на COVID-19, 
фирмата е била на загуба. Тази 
година (2023 г.) печалбата ще 

бъде даже по-голяма от тази 
през 2022 г. Проблемът е, че от 
година на година разходите 
растат и става все по-трудно. 
Вече споменах за недостига на 
квалифицирани водачи, увели-
чението на минималните запла-
ти, нелоялната конкуренция, 
цените на части, горива, масла, 
тол такси и т.н..

– Хората се интересуват 
за електробусите, които 
Общината ще закупи с финан-
сиране по проект?

– Надявам се, че към края на 
годината ще са тук. Това ще 
позволи да се изпълнява  градска 
линия (ако не и по-рано с друг 
автобус). За експлоатация на 
електробусите водачите ни 
ще преминат обучение. По 
проекта ще бъдат изградени и 
две зарядни станции във фир-
мата.

НП

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКИ КОМИТЕТ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ“ – 

гр. АЙТОС
ВОЕНЕН КЛУБ - гр. АЙТОС

ОРГАНИЗИРАТ
ХУДОЖЕСТВЕН ПЛЕНЕР 

„АПОСТОЛЕ, ТИ ПРИМЕР СИ ЗА НАС!“ 
ПОСВЕТЕН НА 151-ВАТА ГОДИШНИНА

ОТ ОБЕСВАНЕТО НА АПОСТОЛА НА БЪЛГАРСКАТА 
СВОБОДА – ВАСИЛ ЛЕВСКИ

ОРГАНИЗАТОРИ: Община Айтос, Общински комитет „Васил 
Левски“ - Айтос и Военен клуб - Айтос.

МЯСТО: Военен клуб – гр. Айтос, ДЕН: 14.02.2024 г. (сряда), ЧАС: 
10:00ч. 

УЧАСТНИЦИ: Конкурсът е предназначен за деца и ученици от 
детските градини и учебните заведения на територията на 
гр. Айтос.

Рисунките ще бъдат оценявани в четири възрастови кате-
гории:

Деца от  IV ПОДГОТВИТЕЛНА ГРУПА в ДГ, ученици от 1 – 4 клас 
и 5 – 7 клас и ученици 8 – 12 клас

КВОТА ЗА УЧАСТИЕ: до 6 деца/ученици от учебно заведение
ТЕМАТИЧНО НАПРАВЛЕНИЕ:

„АПОСТОЛЕ, ТИ ПРИМЕР СИ ЗА НАС!“ – портрет, пейзаж, сце-
на, графика, комикс

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ ОФОРМЛЕНИЕТО:
Стандартен размер А4 на картон/кадастрон – бял.
ИЗИСКВАНИЯ ЗА УЧАСТИЕ: Всеки участник самостоятелно 

осигурява: картон/кадастрон А4 – бял, рисува със собствени 
материали по свой избор - цветни моливи, пастели, флумастри, 
акварелни или темперни бои, четки и други необходими пособия.

УЧАСТНИЦИТЕ СА ПРИДРУЖЕНИ ОТ УЧИТЕЛ!
ОЦЕНЯВАНЕ И КЛАСИРАНЕ:
ТВОРБИТЕ ЩЕ БЪДАТ ОЦЕНЯВАНИ КОМПЕТЕНТНО ЖУРИ в 

състав – учители по изобразително изкуство от трите учи-
лища на територията на гр. Айтос

КРИТЕРИИ:
Изразност, техника, автентичност.
Съответствие между заглавието и съдържанието.
Внушение и емоционално въздействие.
Ще бъдат присъдени първо, второ и трето място за всяка 

възрастова категория.
УСЛОВИЯ ЗА ПРЕДАВАНЕ: След приключване на пленера, всеки 

участник записва на гърба на творбата:
Данни за авторите – имена на учениците, група в ДГ, клас, 

училище, населено място, учител. 
КРАЕН СРОК ЗА ОЦЕНЯВАНЕ НА ТВОРБИТЕ: 16.02.2024 година 

(ПЕТЪК)

ВРЪЧВАНЕ НА НАГРАДИТЕ ЗА УЧАСТИЕ В ХУДОЖЕСТВЕНИЯ 
ПЛЕНЕР: 16.02.2024г., ВОЕНЕН КЛУБ – гр. Айтос, 17:30ч.

Лице за контакт: Иван Иларев – Началник Военен Клуб – гр. 
Айтос, телефон: 0896/187279

Таня Петкова – Председател на Общински комитет „Васил 
Левски“, Телефон: 0896/489642,  

Катя Костадинова – главен редактор ВЕСТНИК „НАРОДЕН 
ПРИЯТЕЛ“, Телефон:0895/765062 .

С ТВОРБИТЕ НА КЛАСИРАНИТЕ УЧАСТНИЦИ ЩЕ БЪДЕ ПОДРЕДЕ-
НА ИЗЛОЖБА В ЗАЛАТА НА ВОЕНЕН КЛУБ – гр. АЙТОС, НА 16.02.2024г.

Койчо Пенчев, 
управител на 
„Айтос Авто-
транспорт“ 
ЕООД

Автогара Айтос. Родителите трябва да занаят, че децата до 
14 години пътуват безплатно с само с градския транспорт, но 
не и по междуселищния

Недостигът на квалифицирани водачи на автобуси е сред  
основните проблеми на дружеството           ФОТО: АРХИВ НП



Проектират модерен 
покрит пазар над реката 
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Идеята е от години, но за първи път бюджетът отделя средства за проект

90 хил. лв. в проекта за 
бюджет 2024 на община 
Айтос са предвидени за 
проектиране на нов коопе-
ративен пазар в Айтос. 
Това съобщи на публичното 
обсъждане на новата фи-
нансовата рамка кметът 

Васил Едрев. Новото тър-
жище ще е над реката, 
между двата моста. Иде-
ята е да бъде изградено 
модерно съоръжение с 
възможно най-добри усло-
вия за търговците и про-
изводителите на селско-

стопанска продукция – не 
само на плодове и зеленчу-
ци, но и на месо, мляко и 
т.н. 

По думите на градона-
чалника, идеята за покрит 
пазар, който да е гордост 
за града ни, е назряла от 

години. Сегашният коопе-
ративен пазар се радва на 
интереса не само на айтозлии, 
но и на много клиенти от 
региона. „Ремонтирахме 
закритите помещения, но 
те са крайно недостатъч-
ни за всички търговци и 

производители. Открити-
те маси не са решение през 
зимните месеци. Хората, 
които изкарват прехрана-
та си там, трябва да имат 
подходящите условия“, 
коментира още кметът.

Тепърва предстои про-

ектирането на пазара, 
съгласувано със съответ-
ните институции. Обмис-
лят се и възможностите 
за финансиране – със собст-
вени средства или по евро-
програми.

НП

Общоградско честване на 146 години от Освобож-
дението на град Айтос:

• Заупокойна молитва в памет на загиналите за 
освобождението на град Айтос

• Програма, посветена на годишнината, подготве-
на от СУ „Христо Ботев“, Айтос

• Поднасяне на венци и цветя от признателното 
айтоско гражданство

Организатори: Община Айтос и СУ „Христо Бо-
тев“, Айтос.

От 26 години Айтос чества освобождението си в двора на 
параклиса-костница „Св. Димитър“               ФОТО: НП

От 17 години раздава 
безплатно билки, 

грижливо събирани, 
изсушени, пакетирани и 

надписани

В пика на грипа билкарят 
Христо Христов, бургазлия, 
който от години живее в 
Айтос, ни изненадва в редак-
цията на в. „Народен приятел“ 
с кашон, пълен с билки. Раз-
казвали сме ви вече за миси-
ята на този „щастлив билкар, 
който раздава здраве без-
платно“. И тази зима, Ицо 
Ичев, както го наричат 
приятелите, ни дарява бил-
ки със съвета да пием отвари, 
вместо хапчета.

Обяснява, че ни носи 13 
билки, събрани, сушени и 
пакетирани лично от него, 
и ако имаме постоянството, 
търпението и желанието 
да пием билков чай редовно, 
не само грипът, но и още 
много болести ще ни под-
минат. 

„Само едно от тези „божии 
цветя“ действа благоприят-
но на 8-9 органа в човешкото 
тяло, без никакви странични 
ефекти. Особено ако пиеш 
билката преди да се разболе-
еш – и това е моето послание 
към всички!“, казва Ицо.

Според него, всички билки 
са добри, но има едно условие 
– да ги пиеш редовно. „Липа-
та е най-добрата билка за 
грип, тъй като действа 
благоприятно на горните 
дихателни пътища. За про-
чистването на организма аз 
наблягам на ментата, мащер-
ката и ригана. Уникален е 
полският хвощ – това е 
билка с много широк спектър 

на действие. Всички билки са 
хубави, ако се консумират, 
обаче. Защото билките са 
условието да си здрав“, за-
ключава билкарят, които от 
17 години раздава безплатно 
билки, с желанието да накара 
айтозлии да оценят ползата 
от тях.

През миналата година е 
раздал 119 кутии, пълни с 
различни видове билки. Ка-
тегоричен е, че броят им 
тази година ще бъде далеч 
по-голям. Подарява билки не 
само в Айтос и в страната, 
но и зад граница, и там май 
повече ги ценят, смее се 
билкарят. Събира билки от 

17 години, и е горд, че името 
му Христо от староеврей-
ски означава „спасител“. 
Щастлив е, защото прави 
точно това, което иска и 
може.

Не приема да го наричат 
лечител, просто подарява 
билките, с желанието да 
предпази хората от болести. 
Препоръчва сутрин микс от 
глог, драка, риган, лайка, мен-
та, маточина, мащерка, жълт 
кантарион и слез. Застава 
зад качествата н всяка билка, 
която дарява. Зад всичко, 
което е събрал, изсушил, 
пакетирал и надписал. И е 
доволен, че личният му лекар 

не го познава.
През всичките 17 години 

държи на едно правило – па-
кетите с билки да са красиво 
изработени и надписани. 
Така знаеш точно на коя 
дата и от коя местност е 
събрана билката, и какво е 
нейното действие. „Прави-
лата са точно и ясно изпи-
сани. За мен те са толкова 
важни, колкото и самите 
билки“, признава Ичев.

А това че не взима и сто-
тинка за билковите си даро-
ве е „житейска подробност“. 
Важното е, че с щастлив с 
това, което прави...

НП

Поглед към реката от моста (до бившата градска баня)
На брега (откъм Бизнес центъра) има терен, на който може да 
бъде ситуиран паркинг От моста до джамията    ФОТО: НП

„Борете грипа с билки“, съветва айтозлии 
билкарят Христо Христов

6 февруари 2024 г., 10.00 часа, 
Параклис-костница „Св. Димитър“

На 6 февруари 
отбелязваме 146 години 
от освобождението на 

град Айтос

Ицо Ичев вярва в силата на билките
Специален подарък за „Народен приятел“ 
от приятел                   ФОТО: НП

Местонахождението и начинът на използ-
ването на всяка билка са грижливо изписа-
ни върху пакетите
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Тихомир Янакиев: Бюджетът на 
община Созопол е оптимистичен, 

клонящ към реалното

„Магарешки площад“ 
ще бъде обновен 

Цената на дървесината 
за огрев за нуждите 
на гражданите на 

община Созопол се увели-
чава от 55 лева с ДДС на 69 
лева с ДДС. Това решиха 
общинските съветници. 
Увеличава се и количество-
то, което домакинствата 
могат да купят. От 4 куб. 

м досега, то става 5 куб. 
м. Докладната записка, 
която се гласува, беше по 
предложение на инж. Илия 
Янгьозов – директор на 
общинско предприятие 
„Общински гори и озеленя-
ване“, гр. Созопол. В нея е 
посочено, че жителите на 
общината могат да купу-

ват допълнително дърве-
сина на цена от 80 лева на 
куб. м с ДДС. Досега цената 
на свободната продажба 
беше 90 лева с ДДС.

Близо час продължиха 
дебатите в Общинския 
съвет. Кметът Тихомир 
Янакиев обясни, че от 
2021 г. цените на ел. енер-

гията са се повишили и 
оттогава много семейства 
са предпочели да се върнат 
към печките с дърва. Това 
е довело до повишаване 
на търсенето на дърве-
сина, като през 2023 г. са 
били изсечени 18 000 куб. 
м от общинския горски 
фонд. 

„Има лесоустройствени 
планове, които ни задават 
норма колко дървета можем 
да изсечем, а и трябва да 
оставим гора за нашите 
деца и внуци. Сега съумях-
ме да издействаме пови-
шение на количествата за 
населението, защото 
държавните горски сто-
панства се съгласиха да ни 
помогнат. Можем да си 
позволим да дадем на хора-
та по 5 кубика дърва за 
огрев. Държавата ще пое-
ме около 35% от необхо-
димите количества, но 
цените ѝ са по-високи от 
тези, които постигахме 
само с нашия фонд“. Това 
разясни кметът Тихомир 

Янакиев. 
Общинският съветник 

Светлана Лулева попита 
защо не се дадат по 6 ку-
бика на преференциални 
цени на жителите на об-
щината и да се премахне 
свободната продажба. 
Кметът Янакиев обясни, 
че тогава Общината ще е 
длъжна да разполага с та-
кова количество дървесина, 
което няма откъде да 
вземе. 

„От 18 000 куб. м дърве-
сина, добита през минала-
та година, търговците на 
едро са купили от общи-
ната 1000 кубика. Това са 
трупи за производство. 
По закон местните про-
изводители могат да 
претендират за до 30% от 
добитата дървесина. Бла-
годаря им, че не го правят“, 
каза още кметът. 

Инж. Янгьозов обясни, 
че е било необходимо дър-
жавата да се намеси, защо-
то голяма част от горите 
на общинското горско 

стопанство попадат в 
НАТУРА 2000 и там сечта 
е ограничена. Заради свития 
пазар в момента държав-
ните горски предприятия 
са се съгласили да помогнат. 
Цената на свободния пазар 
е около 83 лева за куб.м. 

Право на 5 куб.м на пре-
ференциални цени има 
едно домакинство, като 
дървата се получават от 
един от членовете му. 
Списъците се изготвят 
от кметството, където 
той е регистриран по по-
стоянен или настоящ 
адрес.

Предстои да се създаде 
комисия, която ще опре-
дели нови правила, по 
които ще се предоставят 
дърва за огрев в бъдеще, 
като те ще бъдат съобра-
зени с нуждите на дома-
кинствата, така, че да се 
спази социалната полити-
ка от помощи да се въз-
ползват само най-уязви-
мите граждани на община 
Созопол.

Градският площад в 
новия град на Созопол, 
наречен „Магарешки пло-
щад“, ще бъде обновен през 
тази година. Това е пред-
видено в инвестиционната 
програма на общината. 
Ремонтът е финансиран 
от държавата с целева 
субсидия за капиталови 
разходи от 908 500 лева. 

Според подготвения 
проект, в парка ще се обо-
собят зони за отдих с 
пейки и пергола, зони за 

детски площадки, фитнес 
на открито, фонтанче с 
питейна вода, озеленяване 
и, разбира се, емблематич-
ната скулптура на магаре 
в северния край на парка. 
Проектът е съобразен с 
изискванията за достъп на 
хора с увреждания. 

В обновения парк  
ще има няколко детски 

площадки 

Едната ще е с два бату-
та и три триизмерни ба-
буни. Тя ще бъде оградена 
с еднометрова ограда с 
врата и ще бъде положена 
каучукова настилка за 
безопасност на децата. 

Втората площадка ще 
бъде с три вида люлки. Ще 
има подходящи както за 
най-малките, така и за по-
големи деца. Тя също ще 
бъде обезопасена и оградена. 

Продължава на стр. 3

Залата на кино-видео 
клуба не можа да побере 
всички, желаещи да при-
състват на обсъждането 
на проектобюджета на 
община Созопол за 2024г.

Рамката тази година е 
по-висока от тази за 
2023 г. – 38 100 000 лв.

„Бюджетът е реалисти-
чен, но при условие че 
имаме добър контрол вър-
ху събираемостта и върху 
разходите. В противен 
случай няма да го изпълним“, 
каза кметът Тихомир Яна-
киев.

„Приходите от местни 
дейности са 24 950 000 лева. 

Те обезпечават разходите 
за местни дейности на 
стойност 22 729 000 лева. 
Дофинансирането е малко 
над 2 млн. Държавното 
финансиране е в размер на 
над 13 млн.

Продължава на стр. 2

Жителите на община Созопол вече ще получават 
повече дърва за огрев, но на по-високи цени
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Продължение от стр. 1

Тази година има увели-
чение на субсидиите с 1,5 
млн. лв. Преходният оста-
тък е в размер на 3 496 000 
лева.

„В бюджета са предви-
дени средства от приходен 
остатък от миналата 
година, които ще използ-
ваме, но държавата повече 
няма да толерира това. 
Всички субсидии, които са 
отпуснати от нея, тряб-
ва да се разходват в годи-
ната, в която са предос-
тавени на общините“, 
уточни кметът.

Данъчните приходи са в 
размер на 10 916 000 лева, а 
неданъчните – 12 815 000 
лв.

„Разходите на общината 
растат. Държавата увели-
чи минималната работна 
заплата с 20% и се налага 
да търсим повече приходо-
източници, без да вдигаме 
данъците върху имотите. 
Не допускаме просрочени 
взимания, въпреки че бан-
ките, към които изплаща-

ме дълга на общината, 
вдигнаха лихвите. Досега 
плащахме по 35 хил. лв., 
сега са 93 хил. лв. А главни-
цата е 2 млн. лв.“, каза 
Тихомир Янакиев.

Инвестиционната про-
грама на Община Созопол 
за тази година е 5 602 663 
лева.

За изграждането на моста 
над река Равадинска ще 
бъдат заделени 549 хил. лв.

Спечелен е проект с ев-
ропейско финансиране за 
ремонт на сградата на 
община Созопол, който е 

на стойност 1,5 млн. евро. 
900 хил. лева са заделени за 
ремонт на градския парк в 
новия град – т.нар. „Мага-
решки парк“.

„Политиката, която ще 
водим този мандат, е да 
задоволяваме базовите 
нужди на хората в малките 
населени места, защото 
голяма част от тях нямат 
канализация, а живеят в 21 
век. 148 хил. лв. са предви-
дени за изграждане на кана-
лизационна мрежа в село 
Атия, ще се изгражда и 
канализационна мрежа в 

селата Росен и Зидарово. 
Предвидено е още и изграж-
дането на пътища между 
селата, уточни кметът.

Той обясни, че в бюдже-
та са включени средства 
за подготвяне на техниче-
ската част на няколко 
проекта, за да може общи-
ната да е готова с тях и 
да кандидатства веднага, 
щом се отвори програма за 
финансиране.

Бюджетът на община 
Созопол да бъде гласуван 
на 16 февруари.

Тихомир Янакиев: Бюджетът на 
община Созопол е оптимистичен, 

клонящ към реалното

Удължава се кандидатстването по 
процедурата за енергийна ефектив-
ност на жилищните сгради – II етап
 по Националния план за възстановя-

ване и устойчивост (НПВУ)

Кандидатстването с проекти на общините се 
удължава до 17:00 часа на 29.02.2024 г.

Променя се и срокът, в който общинската адми-
нистрация може да приема заявления за участие в 
процедурата, като същият става 10.02.2024 г.

Общият бюджет на процедурата е близо 282.5 млн. 
лв., разпределен е по-равно по райони за планиране (47 
млн. лв.). Минималният размер на проект е 50 хил. 
лв., а максималният 9.5 млн. лв. Финансирането на 
одобрените сгради ще е до 80% безвъзмездна финан-
сова помощ, 20% е самоучастието на сдруженията 
на собствениците.

Лице за контакт: Мадлен Вълчева, тел.0550/2-57-25

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” №4, тел. 02/922 3876
 
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че  със заповед 

на командира на Военноморските сили № РД-01-11/08.01.2024 
г., е разкрита процедура за обявяване на 34 (тридесет и 
четири) вакантни длъжности за матроси (войници) във 
военни формирования от Военноморските сили, за приемане 
на военна служба на лица, завършили граждански, средни или 
висши училища в страната или в чужбина, както следва:

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22480 – БУРГАС (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 18360 – БУРГАС (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 24830 – БУРГАС (1 длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56080 – ВАРНА (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28580 – ВАРНА (3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38920 – ВАРНА (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34410 – ВАРНА (2 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26800 – ВАРНА (4длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 54830 – ВАРНА (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28430 – ВАРНА (2 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22580 – ВАРНА (3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38010 – ВАРНА (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32300 – ВАРНА (1длъжност).
Срок за подаване на документи – до 09.02.2024 г. 

Повече информация за кандидатстването и подаването 
на документите можете да получите  в сайтовете, http://
www.navy.mod.bg, /http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, 
в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите 
за военен отчет в общините на Бургаска област.

Инвестиционна програма на 
община Созопол за 2024г.

• Реконструкция на мост над р. Равадиновска на път BGS 
1211 /II-99, Черноморец – Созопол – Равадиново –  549 650 лв.;

• Реконструкция на ул. „Виа Понтика“ гр. Созопол – ет-
апно строителство – Първи етап – участък от км 0+000 
до км 1+800  – 1 282 552 лв.;

• Въвеждане на енергоспестяващи мерки по сградата 
на общинска администрация гр. Созопол. Община Созопол, 
площад „Хан Крум“ №2– 132 413 лв. – собствени средства 
и 2 000 000 лв. – средства от Европейски съюз;

• Основен ремонт на градски парк в УПИ I, кв. 59, ПИ 
67800.502.303 по КК на гр. Созопол / Магарешки площад – 
908 500 лв. – средства от целева субсидия за капиталови 
разходи за 2024 г.;

• Проектиране и изграждане на втора водна камера на 
водоем в с. Индже войвода – 50 000 лв.;

• Изграждане на канализационна мрежа за с. Атия и 
местност Митков мост и КПс-та –  148 456 лв.– средства 
от целевите субсидии за капиталови разходи за 2022 г., 
2023 г., 2024 г. ;

• Изграждане на канализационна мрежа село Росен – 
212 000 лв.;

• Изграждане на ПСОВ село Росен – 144 279 лв.;
• Изграждане на канализационна мрежа село Зидарово, 

ТП – 220 000 лв.;
• Изграждане на площадки за подземни контейнери в 

гр. Созопол и гр. Черноморец. Доставка и монтаж на ста-
ционарни контейнери за отпадъци-подземна система на 
община Созопол – 260 000 лв.;

• Паркинг в ПИ 67800.502.530, УПИ VI,   кв. 52, Созопол  
/паркинг „Люлин“/ – 129 168 лв.;

• Автобусен център в УПИ I „За автогара с и културно 
информационен център „ кв.150, гр. Созопол, ТП и разкоп-
ки – 100   000 лв.;Основен ремонт на СУ „Св. Св. Кирил и 
Методий“, гр. Созопол– 36 000 лв.– собствени средства и 
4 500 000 лв. – средства от Европейски съюз;

• Основен ремонт на ОбУ „Христо Ботев“, с. Росен – 
36 000 лв. – собствени средства и 2 500 000 лв. – средства 
от Европейски съюз.

РАМКА НА ПРОЕКТА ЗА БЮДЖЕТ 
НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ ЗА 2024 г.

38 100 000 лв.

Приходи от държавни дейности 13 149 859 лв.
Разходи за държавни дейности 13 149 859 лв.
Приходи от местни дейности 24 950 141лв.
Разходи за местни дейности 22 729 141 лв.
Разходи за дофинансиране 2 221 000 лв.

Съгласно ЗДБРБ за 2024г. община Созопол получава 
средства под формата на:

ПРИХОДИ ОТ СУБСИДИИ 2024г.
Обща субсидия за делегираните дър-
жавни дейности 11 677 729 лв.
Трансфер за зимно поддържане и сне-
гопочистване на общински пътища 143 900 лв.
Целева субсидия за капиталови раз-
ходи 1 203 700 лв.
Трансфери за други целеви разходи за 
местни дейности 362 800 лв. 
Основни бюджетни взаимоотноше-
ния от ЦБ 13 388 129 лв.
ПРОЕКТ ЗА ПРИХОДИ 2024г. - 38 100 000 лв.
Приходите в проектобюджета на община Созопол за 
2024г.
Данъчни приходи 10 916 593 лв.
Неданъчни приходи 12 815 770 лв.
Основни бюджетни взаимоотноше-
ния от ЦБ и други трансфери за дей-
ности 13 388 129 лв.
Временен безлихвен заем между бю-
джети и ЕС 100 000 лв.
Трансфер от Царево и Приморско /
отчисления за битови отпадъци за 
РИОСВ/ 600 000 лв.

Погашения по заеми от банки в стра-
ната /-/2 100 000 лв
Събрани средства и извършени пла-
щания от /за сметки за средства от 
Европейския съюз /-/16 593 лв.
Друго финансиране-отчисления за 
битови отпадъци /- 1 100 000 лв.
Преходен остатък в лв. по сметки 3 496 101 лв.
Общ размер на приходите 38 100 000 лв.
ПРОЕКТ ЗА РАЗХОДИ 2024г. – 38 100 000 лв.
Проект на разходите на бюджета на община Созопол 
за 2024г
І.Функция “Общи държавни служби” 5 625 761 лв.
ІІ.Функция “Отбрана и сигурност” 970 245 лв.
ІІІ.Функция “Образование” 8 935 468 лв.
ІV.Функция “Здравеопазване” 443 668 лв.
V.Функция “Социално осигуряване, 
подпомагане и грижи” 424 088 лв.
VІ.Функция “Жилищно строителство, 
БКС и опазване на околната среда” 11 832 465 лв.
VІІ.Функция “Почивно дело, култура, 
религиозна дейност” 2 613 354 лв.
VІІІ.Функция “Икономически дейности 
и услуги”; 3 454 951 лв.
ІХ.Функция “Разходи некласифицирани 
в други функции” 800 000 лв.
Всичко текущ бюджет 2024г.: 38 100 000 лв.

ПРОЕКТ НА ИНВЕСТИЦИОННА ПРОГРАМА НА ОБЩИНА 
СОЗОПОЛ ЗА 2024г. – 5 602 663 лв. 

В т.ч. собствени средства – 2 273 492 лв., капиталови даре-
ния – 32 364 лв., средства по държавен стандарт – 191 700 
лв., преходен остатък от целева субсидия за 2022 г. – 157 493 
лв., преходен остатък от целева субсидия за 2023 г. – 366 
908 лв., средства от целева субсидия за 2024г. – 1 203 700 лв., 
преходен остатък от трансфер за 2023 г. от МРРБ – 1 182 957 
лв. и преходен остатък от ПМС 188/21.07.2022г.- 194 049 лв.

06.02.2024 г. 
10.00ч. -11.00ч. 
С. Атия, ж.к. „Атия“, до 
детската площадка

11.30 – 12.30ч. 
С. Атия, ж.к. „Миньор“, до 
магазина за хранителни 
стоки

08.02.2024 г.
10.00ч – 11.00ч. 
С. Равадиново, пред кмет-
ството

13.02.2024 г. 
10.00ч.-11.00ч. 
Гр. Черноморец, срещу 
пощата

15.02.2024 г. 
10.00ч. – 11.00ч. 

С Равна гора – пред кмет-

ството

11.30ч. - 12.30ч. 

С. Росен, пред кметството

21.02.2024г. 
09.30ч. – 11.00ч. 
Гр. Созопол – нов град, до 
кита 

12.00ч.- 14.00ч. 
Гр. Созопол – стар град, до 
котвата
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Продължение от стр. 1

В централната част на 
парка, от западната страна 
на алеята, ще бъде изграде-
на детска площадка с ком-
бинирано детско съоръжение 
тип „Кораб“. Ще бъде поло-
жена ударопоглъщаща кау-
чукова настилка в четири 
цвята: небесно син, синя 
дъга, синьо-сив и тъмно син. 
Цветовото оформление 
представлява вълнообразно 
преминаване от един цвят 
към друг, от най-светлия 
към най-тъмния.

Територията на дет-
ските площадки е оградена 
от паркова среда, за която 
има предвидена ограда по 
целия периметър. Поради 
това няма нужда да са 
оградени всички зонирани 
детски площадки. Те са 
съобразени с Наредбата за 
условията и реда за устрой-
ството и безопасността 
на площадките за игра. 

Кът за стрийт  
фитнес

От южната страна на 
детската площадка ще 
бъде обособен кът за стрийт 
фитнес. Ще се монтира 
комбиниран спортен уред. 
В същата зона ще бъдат 
разположени три велоер-
гометъра – един двоен и 
два единични. А около 
дървото, попадащо в зона-
та на площадката, ще бъде 
монтирана пейка. Тук също 
ще има ударопоглъщаща 
каучукова настилка.

Магаренцето ще бъде 
център на зона за отдих

Около емблематичната 
статуя ще има настилка 
от павета и озеленяване, 
както и над 20 пейки. От-
делно ще бъдат поставени 
три пейки с маси за игра и 
една соларна пейка. Там ще 
бъде поставен питейният 

фонтан, кошчета за от-
падъци и две велостойки. 

Освен съществуващата 
досега растителност, ще 
бъдат засети и красиви 
Китайски глицинии, които 
ще направят естествена 
сянка над пейките и с кра-
сивите си лилави цветове 
ще създават много прият-
но усещане на местата за 
почивка. Ще се засадят още 
много многогодишни цветя, 
като са предвидени видове, 
устойчиви на замърсява-
нето на въздуха. Цялата 
растителност ще се под-
държа с автоматизирана 
поливна система.  

Съществуващите бор-
дюри ще бъдат подменени 
с плочи и където е необхо-
димо, ще бъдат положени 
на нови места. Предвижда 
се реконструкция на под-
порните стени, които ще 
бъдат оформени с нова 
облицовка от камък и шап-
ка.

„Магарешки площад“ ще бъде обновен 

През тази година за 
„Син флаг“ кандидатстват 
22 плажа и една марина, 
съобщи председателят 
на едноименното българ-
ско движение Станимир 
Георгиев. Ивиците, кои-
то искат да получат 
престижното отличие, 
са с една повече в сравне-
ние с миналата година. 
Такова желание за пръв 
път е заявил плаж „Св. 
Влас – централен“.

Както винаги, повече 
са кандидатите за „Син 
флаг“ от Южното Чер-
номорие, допълни Геор-
гиев. 

В община Созопол  има 
5 плажа, които тради-
ционно получават от-
личието и тази година 
отново са кандидати – 
Къмпинг Черноморец, 
Созопол – Централен, 
Созопол – „Харманите“, 
„Дюни“ и „Дюни Юг“.

Останалите плажове 
по Южното Черноморие, 
които са кандидатства-
ли за „Син флаг“ през 2024, 
са Обзор Централен, 
Свети Влас Изток, Све-
ти Влас Нов, Свети Влас 
Централен, Слънчев бряг 
Север, Слънчев бряг Цен-
трален, Слънчев бряг Юг, 
Несебър Юг, Поморие 
Изток, Аркутино и едно 
пристанище – „Марина 
Диневи“.

„Нашата цел е да при-
вличаме повече туристи 
с чисти плажове, които 
са носители на престиж-
ната награда „Син флаг“. 
За нас е важно да се рекла-
мираме като морска 
дестинация и да привли-
чаме туристи с плажове, 
които имат този екое-
тикет. Чистите и безо-
пасни плажове са гаранция 

за пълноценна почивка, 
която туристите от 
цял свят търсят“, заяви 
кметът на Созопол Ти-
хомир Янакиев.

Международното жу-
ри на Програма „Син флаг, 
което заседава в Копен-
хаген, ще се произнесе в 
края на април. Тази награ-
да е най-утвърденият 
екоетикет и стандарт 
в туризма, с който са 
удостоени над четири 
хиляди плажове и яхтени 
пристанища в цял свят. 
Тя е свидетелство не 
само за чиста природна 
среда в района на пясъч-
ните ивици, но и за от-
личното им управление, 

съобразено със съхране-
нието и развитието им.

За да се класират пла-
жовете за тази висока 
награда, трябва да бъдат 
изпълнени и поддържани 
от тях поредица от 
строги критерии за 
околната среда, образо-
ванието, безопасността 
и достъпа. 

„Синият флаг“ е въве-
ден в България през 1995 
година с награждаването 
на плаж Слънчев бряг с 
отличието. Всяка година 
„Син флаг“ се присъжда 
на над 5000 плажа, яхте-
ни пристанища и турис-
тически кораби в 50 
страни по света.

5 плажа в община Созопол 
кандидатстват за „Син флаг“

Вече малко хора вярват в 
чудеса, но пенсионери от ПК 
„Чайка“ в Созопол се убедиха, 
че те съществуват. В редак-
цията на вестника получихме 
писмо от тях, в което раз-
казват за лековитата вода в 
с. Добрич, община Хасково. 
Те благодарят за гостопри-
емството на хората в село-
то и на кмета на Созопол 
Тихомир Янакиев, който е 
направил възможно сбъдва-
нето на чудото, като е по-
дарил на пенсионерския клуб 
екскурзия до вълшебното 
място за Деня на възрастни-
те хора. 

Един от участниците в 
пътуването – Димитър Пе-
тков, разказва, че са посети-
ли къщата на известната в 
района баба Василка, в чийто 
двор е лековитият извор. 
Спазвайки ритуалите на 
дъщерята на бабата, Димитър 
си налял жива вода, пиел и си 
миел очите няколко месеца и 
ги излекувал. „Вече гледам 
нормално телевизия“, споде-
ля той.     

Изворът на живата вода  
в село Добрич

Интересна е историята 
на появата на водата. Оста-
нала вдовица много млада, с 
две деца на ръце, Василка 
живеела обикновен живот. 
Един ден, както си шетала 
по двора, някъде в посока 
откъм крушата чула шум от 
течаща вода.

Помислила, че ѝ се причуло. 
На другия ден шумът се пов-
торил, а малко след това пред 
нея застанали трима непо-
знати човека. Не се изплаши-
ла, само учудено ги изгледала. 
Единият от непознатите я 

попитал:
– Василке, ти имаш ли страх 

от Бога?
– Е, па, имам – отговорила 

тя.
– А знаеш ли кои сме ние?
– Не знам, ама види се, не 

сте тукашни.
– Ние сме свети Василий 

Велики, свети Йоан Златоуст 
и свети Григорий.

Тримата светии ѝ обяс-
нили, че на мястото на къ-
щата преди 600 години е 
имало православен манастир 
с лековит извор. А тя е из-
брана да извади водата и да 
я пази, докато е жива. Баба 

Василка не можела да си пред-
стави как сама жена със 
своите сили ще може да копае 
и да вади вода, но светиите 
обяснили, че в това богоу-
годно дело ще ѝ пратят 
помощник.

И наистина, скоро при нея 
се появил абсолютно непознат 
човек – дядо Димо от с. Го-
лямо Асеново, на който било 

поръчано да я намери и по-
могне във ваденето на водата. 
И така, двамата извадили 
водата през далечната 1970 
година. Оттогава аязмото 
съществува.

Заветът на светиите 
остава и до днес

Заветът на светиите е 

да не се носи водата по къ-
щите, да не се дава чрез 
човек на втори и трети. 
Защото този, който има 
нужда и най-вече вяра, той 
сам ще намери мястото. 
Водата е целебна, но който 
няма вяра, трудно ще се 
излекува.

Така че, чудесата същест-
вуват, стига да вярваш в тях.

Пенсионери от Созопол откриха чудото на лековита вода в село Добрич



Името му Св. св. Кирик 
и Юлита е свързано със 
съществуването на това 
място на средновековен 
манастир от XI – XIV век. 
Той вероятно възниква 
през втората половина 
на IV век, когато в най-
високата част на остро-
ва е изградена голяма 
триапсидна базилика, 
свързана със статута на 
Созопол като епископски 
център. Църквата е от-
крита през 1927 г. при 
строителството на 
Рибарското училище. 
Около нея са проучени 
десетки гробове от V – VII 
век. Намерени са и множе-
ство антични артефакти, 
които потвърждават 
наличието на езически 
храмов комплекс от вре-
мето на Аполония, дати-
ран от края на VII пр. Хр. 
до III век. 

През 2009 г. археологи-
ческите проучвания на 
острова са подновени под 
ръководството на доц. 
д-р Кръстина Панайото-

ва – НАИМ при БАН. 
Разкрити са основи на три 
храма, монументален ол-
тар, цистерна, фрагменти 
от архитектурна тера-
кота, антични мраморни 
корнизи, култови ями и 
голямо количество източ-
ногръцка и атическа кера-
мика (VII – II век пр. Хр.).

Античният географ 
Страбон споменава храма 
на Аполон Лечител и об-
стоятелството, че по-
голямата част от полиса 
е разположена на малък 
остров. Сведенията за 
храма се потвърждават 
от Апиан, Плиний Стари 
и др. автори, впечатлени 
от колосалната бронзова 
статуя на Аполон, дело 
на атинския скулптор 
Каламис. 

Тя е била висока 13 метра 
и е струвала около 500 
таланта злато.

Епиграфски източници 
– посветителски надпис 
на Аполон Лечител върху 
каменен блок, купа с надпис 
и множество фрагменти 

с графити IH (съкращение 
на Йетрос – Лечител) от 
култови  ями, дават ос-
нование изследователите 
да приемат, че храмът на 
Аполон е издигнат на 
днешния о-в Св. св. Кирик 
и Юлита. 

Декрет от края III век 
пр. Хр., издаден от народ-
ното събрание на Аполо-
ния, открит в Истрия 
(дн. Румъния), споменава 
за война между Месамбрия 
и Аполония, за владението 
на Анхиало (дн. Поморие) 
и експлоатацията на из-
вестните в античност-
та солници. В декрета се 
споменава, че месамбрий-
ците осквернили свети-
лището на Аполон, но не 
успели да превземат 
града. 

След завладяването и 
разграбването на Аполо-
ния от римляните, през 
72 г. пр. Хр., символът на 
града – колосът на Аполон 
Лечител, като най-ценен 
военен трофей е отнесен 
в Рим. 

Погледът на един бъдещ архитект
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Островът е бил култов център на древна Аполония

Как би могъл да изглежда остров 
Св. св. Кирик и Юлита

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

През зимния семестър 
на академичната 2023 
– 2024 г в катедра 

„Технология на архитекту-
рата“ към Архитектурния 
факултет на Университет 
по архитектура, строител-
ство и геодезия – УАСГ, гр. 
София се разработи диплом-
на работа на тема: „Рекон-
струкция и адаптация на 
сградата на Рибарското 
училище на о-в Св. св. Кирик 
и Юлита, гр. Созопол, в 
Музей на Черноморската 
култура“. Проектът е раз-
работена от дипломантка-
та Фати Тахчиева под ръ-
ководството на гл. ас. д-р 
арх. Нора Йорданова и с 
помощта на главния архи-
тект на града – арх. Радост 
Георгиева.

Дипломната защита се 
състоя на 23 януари (втор-
ник) от 10.00 ч, зала 315 в 
сградата на УАСГ. Работата 
на младата проектантка 
беше високо оценена от 
всички преподаватели. 

Проектът предвижда 
реконструкция на морското 
училище, като го превръща 
в музейна сграда. Интересна 
беше идеята на арх. Тахчие-
ва да съедини двете сгради 
– паметници на културата 
с общо дворно пространство, 
остъклено с изящна метал-
на конструкция без да се 
компрометира оригинална-
та архитектура на двете 
сгради в композиция. В това 

покрито дворно простран-
ство проектантът предла-
га да се помещава изложбена 
зала с типична рибарска 
лодка аламан. 

Основната сграда на би-
вшето рибарско училище ще 
помещава разнообразни из-
ложбени зали – за постоянни 
и временни изложби на Чер-
номорската култура – тра-
диции, обичаи, карти и ар-
тефакти от морското дъно.

Специално внимание се 
обръща на разкритите раз-
копки пред основния вход на 
морското училище. Подходът 
към сградата се осъществя-
ва над тях посредством мост 
и овална рампа за хора в не-
равностойно положение. По 
този начин всеки гост ще 
може да се любува на разкри-
тата археология преди да се 
наслади на предлаганите 
съвременни изложби.

В задната, по-малка сгра-
да от северната страна е 
разположена конферентна 
зала за семинари, както и 
кафетерия и магазин за су-
венири.

Целият проект е израбо-
тен в детайл и с усет за 
историята и архитектура-
та на Созопол. Идеята е 
остров Св. св. Кирик и 
Юлита да стане част от 
организма на града, да бъде 

използван за културни съби-
тия и за разходка сред при-
родата.

Вярваме, че това ценно 
богатство ще стане част 
от нашия живот и ще до-
принесе за социалния, ико-
номическия и културния 
живот на града ни.

Целият проект на арх. 
Фати Тахчиева ще бъде из-
ложен в града за разглеждане 
преди летния сезон.



-н Цветков, в края на 
миналата седмица Народ-
ното събрание прие на 
първо четене законопро-
ект за ветропаркове в 
морето. Какви са притес-
ненията от екологична 
гледна точка за биоразно-
образието в морските 
води и по крайбрежието? 

– Към този момент 
няма никакви научни из-
следвания за влиянието на 
ветропаркове в морска 
среда за Черно море, както 
теоретични, така и какви-
то и да е било за влиянието 
на екосистемите и биораз-
нообразието. Подобни 
изследвания има за Северно 

море и за други части на 
Европа. Там над 70% от 
проучванията показват 
негативно влияние върху 
морски бозайници и мигра-
ция на някои видове риби. 
Малък е процентът, който 
казва, че има някакви поло-
жителни страни – основ-
но за черупчести безгръб-
начни и видове риба, които 
са в основите на ветро-
парковете.

В Черно море условията 
са доста по-различни и 
изискват различни доказа-
телства. Това, което 
може да се каже, че птици-
те не са само тези, които 
минават по време на миг-
рацията.

Има и морски видове 
птици, които обитават 
навътре морето, не само 
крайбрежната зона.

Това е едната страна на 
въпроса. Другата е, че не 
само по време на строежа, 
но и после перките оказват 
влияние върху морските 
бозайници, каквито са 
трите вида делфини и 
върху тюлена монах. Друг 
е въпросът доколко той 
обитава все още Черно 

море.
– Делфините се притес-

няват от вибрацията?
– Шумът и вибрацията 

в морска среда се разпрос-
траняват много по-добре 
и на по-големи разстояния. 
Някои от изследванията 
говорят за това, че звукът 
от перките може да бъде 
чут над 80 км във водна 
среда.

На разстояние около 20 
км може да допринесе за 
промяна на поведението 
на тези животни. Нега-
тивно въздействие ще има.

– Т.е. перките не могат 
да се поставят в такова 
море, което е богато от-
към видове.

– В онези северни стра-
ни и там няма достатъч-
ни изследвания. Въздейст-
вието е негативно както 
под водата, така и над 
водата.

Черно море е тиня, пясък 
и много рядко има скалисти 
места. Ветропарковете са 
бетонни кофи или основи 
и така се променя дъното, 
като става индустриали-
зирано. Ако перките бъдат 
групирани и гъсто поста-

вени, е възможно да окажат 
въздействие и върху мор-
ските течения. Задължи-
телно се оказва влияние 
върху миграцията на раз-
личните птици и морски 
бозайници. 

Може да се окаже, че 
като се променят тече-
нията, ще се промени и 
снабдяването с хранител-
ни вещества на някои ви-
дове.

– Наясно ли сме с тех-
нологията на перките?

– Тук става въпрос за 
стотици перки и никой не 
говори за технологията 
им. За мен би било по-раз-
умно да се тестват съвре-
менните технологии, 
които са по-щадящи, 
които са в хоризонтална 
посока, а не тези, които 
сме свикнали да гледаме.

– Рентабилна ли е една 
такава инвестиция, за-
щото може да се окаже, 
че България не е толкова 
ветровита страна?

– Има проучване на Све-
товната банка, че България 
в морската среда има по-
голям ветрови потенциал, 
отколкото на сушата, не 

искам да спекулирам, но 
мога да ползвам само да-
нните. 

Има и лобистки органи-
зации, като Центъра за 
изследване на демокрация-
та, който от организация 
за запазване на човешките 
права изведнъж стана спе-
циалист по вятърните 
паркове в морето. Не само 
това, но има и посочени 
четири зони и три напра-
во излизат на брега – при 
Емона, Обзор, Варна и Ка-
лиакра, та чак до румън-
ската граница.

– Защо нямаше дебат 
около този проектозакон?

– Този законопроект е 
одобрен, надявам се да ос-
тане само на първо четене, 
но за съжаление той стро-
го обслужва интересите 
на малък кръг от хора.

Дебатът за пейзажната 
стойност на морето, 
което има пряка връзка с 
устойчивото развитие на 
туризъм по Българското 
крайбрежие, все още не се 
е състоял.

– Каква е вашата пози-
ция за енергията от въз-
обновяеми източници?

– Ние не сме против 
възобновяемите източни-
ци на енергия, но да се по-
ставят разумно и на 
места, където не биха 
пречили. Насила се вкарват 
перките в морето.

Вносителите отричат, 
че няма да се виждат и 
няма да са в близост, ин-
формацията, която дос-
тига до нас е в обратната 
посока. За съжаление този 
дебат трябваше да се със-
тои преди приемането на 
закона, а не след първо че-
тене. 

Инициаторът на тази 
кръгла маса – Иво Мирчев, 
е разпространил разни 
тези в защита на тези 
перки, сега стана ясно, че 
разбира от енергетика и 
екология. Политиката 
трябва да следва разумни-
те решения, а не да ги из-
преварва. 

В момента има закон за 
възобновяемите енергийни 
източници, който не за-
бранява поставянето на 
перки в морска среда, но 
явно има някакви интере-
си,  за да бъде внесен спе-
циален закон за такива в 
морски пространства. 
Според него се предвижда 
160 лева на киловатчас 
преференциална цена, си-
гурна сума, която произ-
водителите получават. 
Това пряко е в конфликт 
на интереси с вече инста-
лираните мощности. На 
тези, които са построили, 
държавата няма ангажимент 
да им се изкупува енергия-
та, а тези в морето задъл-
жително ще бъдат с пре-
ференции. Има много 
въпроси, които създават 
усещане за прокарване на 
определени интереси на 
сила. 
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„
Законопроек-

тът за ветро-
паркове  

в морето 
обслужва 

интересите на 
малък кръг от 

хора

ПЕТКО 
ЦВЕТКОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Петко Цветков е координатор Зелен 
пояс и Натура 2000 в Българска фондация 
Биоразнообразие. 
 Има дългогодишен опит като експерт 
в опазването на природата и е едно от 
лицата на коалиция „За да остане 
природа в България“. 
 През годините е натрупал богат опит 
при организирането и провеждането на 
застъпнически кампании, подготовка на 
становища по законопроекти, доклади 
по оценки за съвместимост, екологични 
оценки и доклади по ОВОС. 

 Участвал е в организацията на редица 
конференции, срещи с представители на 
институции, регионални и местни 
власти, както и различни национални и 
международни дейности, свързани с 
опазването на природата. 
 Работи за Европейския Зелен пояс, по 
програмата „Човекът и биосферата“ 
към ЮНЕСКО и др. 
 Като еколог винаги е готов да изясни 
даден природозащитен проблем и да даде 
компетентно мнение пред медии, 
институции или пред широката публика.

Г

Насила  
се вкарват 
перките 
в морето

Петко Цветков, еколог:

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ

Перките оказ-
ват влияние 
върху морските 
бозайници, твър-
дят еколози 
ФОТО: ISTOCK PHOTO



ДОНА МИТЕВА

„Странджа е защитена 
територия от Атанас 
Радойнов срещу всякакво 
бездарие“. Така проф. д-р 
Михаил Неделчев обобща-
ва творчеството на бур-
газлията, а конкурсът за 
любовна проза „Млад раз-
казвач“, който от години 
е учреден на негово име, е 
доказателство, че той има 
и своите последователи 
– верни стражи на мистич-
ната планина, нейната 
култура, самобитност и 
най-вече на неподражаема-
та житейска философия 
на хората, които я обита-

ват.
Приятели, колеги, близ-

ки и съмишленици на Ата-
нас Радойнов и семейство-
то му, изпълниха залата 
на Регионална библиотека 
„П. К. Яворов“, за да отбе-
лежат неговата 90-годиш-
нина. Сред тях бяха зам.-
кметът по култура Диана 
Саватева и директорът 
на Дирекция „Култура“, 
доц. Петър Парушев. Сред 
гостите бе и зам.-кметът 
по култура на Община 
Средец Йона Чобанова.

Гласовете на режисьора 
Румен Велев, който с не-
подражаем усет прочете 
неговия разказ „Човешкото 

око лъже“ и младата стран-
джанска изпълнителка 
Ирена Станкова, която 
извиси глас, направиха 
честването на човека, 
журналиста, краеведа и 
писателя Атанас Радойнов 
неповторимо. 

„Един писател остава 
жив чрез творчеството 
си. То е абонамент за веч-
ност“, тези думи на Сава-
тева, прибавени към изказ-
ването на проф. Неделчев 
дават да се разбере, че 
Радойнов е жив не само в 
спомените на роднини и 
близки, а чрез своите кни-
ги, които оставят непре-
ходна диря. 

На честването Община 
Бургас го удостои с почет-
ния плакет „Свети Нико-
лай Чудотворец“, като 
акт на признателност към 
творчеството му и към 
общественопознатото му 
дело. А Община Средец в 
лицето на кмета ѝ, Иван 
Кичев и на зам.-кмета по 
култура Йона Чобанова го 
удостоиха с почетния 
плакет за заслуги към об-
щината, на която той бе 
отдал голяма част от 
енергията си.

Деветминутният филм, 
направен от неговия зет 
– д-р Чавдар Карабаджаков, 
„съживи“ образа и гласа на 
Радойнов и отбеляза емо-
ционалния връх на чества-
нето.
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Честване. Отбелязаха 90 години от рождението на твореца

Атанас Радойнов и творчест

„Прозата на Атанас 
Радойнов – вечност в на-
стоящето“. Това е оконча-
телното заглавие на студия, 
която бях помолен да на-
пиша за писателя и общест-
веника Атанас Радойнов по 
повод 90-годишнината от 
неговото рождение и е 
включена като Послеслов 
в новото издание на книга-
та му „Полет до седмото 
небе“. Колебанието, разби-
раемо, беше и между някол-
ко други заглавни тексто-
ве, като: „Писателят не е 
Господ, а летописец, който 
следва живата природа“, 
„Безкрайните истории на 
Атанас Радойнов – с корен 
в живота“, „Атанас Радой-
нов – съвременният лето-
писец на Странджа“, „Ата-
нас Радойнов: Човекът е 
над идеята. Без човек няма 
идея“, „Етос, патос и логос 
в прозата на Атанас Радой-
нов“, „Общочовешки и 
национални послания в 
прозата на Атанас Радойнов“ 
и др…

...Автентичността на 
неговия художествен разказ 
се ражда от неповторимия 
му стил, в който се пре-
плитат притчовото, 

приказното и инобитий-
ното с реално-действител-
ното, регионалното с на-
ционалното, историята с 
митологията и фолклора. 
Мъдростта в прозата му 
изкристализира като фи-
гурация, консистенция и 
есенция на опита. В нея се 
извършва смешението на 
„високото“ (човешкото) с 
„нисшето“ (животинския 
свят), чудото, което може 
да бъде и тук, в „ъгъла“ на 
малкия ни живот – непов-
торим и кратък, но истин-
ски.

...Едновременно с това 
Атанас Радойнов е краевед, 
автор на внушителни 
краеведски изследвания. 
Страстен любител на 
природата и на първо мяс-
то родната Странджанска 
планина, пътешественик 
из красивите български 
планини и архитектурни 
обекти и селища, той умее 
да наблюдава и да описва 
видяното чрез сърцето си, 
да оставя записани стра-
ници върху миналото и 
настоящето на селищата, 
които посещава, а неговото 
любопитство на журналист 
и проникновен белетрист 

му помага да докосне и не-
видимото за очите, за да 
го предаде на читателя 
като емпатия.

...За талантливите при-
ятели може да се говори и 
пише безкрайно. Имах щас-
тието и късмета да позна-
вам Атанас Радойнов доста 
години. Разбира се, не тол-
кова физически поради 
редките срещи, разстоя-
нията и различни обектив-
ни обстоятелства, колко-
то духовно, а по-често 
общуването ни бе еписто-
ларно и чрез книгите и 
творците, за които се 
трудехме, и идеите, които 
изповядвахме и ни правеха 
близки. Когато участваше 
в изграждането на новата 
Бургаска обединена писа-
телска формация и Дома на 
писателя, след това ме 
покани и за член на Писа-
телското сдружение, но аз 
приех това само за компли-
мент; обичах Бургас, но си 
имаше и правила, и етичен 
кодекс. Но мисля, най-ва-
жното за мен е да мога да 
кажа: гордея се, че общува-
нето с подобни личности 
може да ти позволи да ги 
наречеш свои етически и 

естетически учители.
Ето в заключение някои 

най-присъщи черти на 
творчеството на Атанас 
Радойнов. 

Стилистиката и цялост-
ното естетическо послание 
на произведенията на Ата-
нас Радойнов са ярко дока-
зателство за неизчерпаемо 
езиково богатство, фило-
софска задълбоченост и 
духовна извисеност. Няма 
да преувелича, ако кажа, че 
есенциално писателското 
му дело утвърждава съв-
местното съществуване 
на традиция и късна модер-
ност, с приоритет на 
родното.

И ще затворя този текст 
с думите на Радойнов, 
които цитирах в началото: 
В притчата „Кошмар“ от 
„Ножница на страданието“  
Притчата казва на Мо-
литвата: „Помоли се за 
този грешник, дето гори 
в огън. Той е словотворец. 
Та има ли по-лековита 
превръзка за човешките 
рани от словото?“. Тези 
думи наистина са като 
символен и смислов център 
на неговото цялостно 
творчество, апотеоз на 

Духовността, на Словото, 
което ще ни спаси и в новия 
век, Словото, което над-
раства краткото човешко 
съществуване и пребъдва 
във Вечността.

ЛИТЕРАТУРНИЯТ КРИТИК ВЛАДИМИР ШУМЕЛОВ:

За талантливите приятели може да се говори и пише безкрайно
РОЗА БОЯНОВА:

Спомен  
за сакото 
за 2 лева

Председателката на 
писателското дружество 
в Бургас Роза Боянова 
разказва мил спомен по 
време на честването за 
„онези години“, когато 
малката канцелария на 
„Милин камък“ 1 е съби-
рала в прегръдката си 
бургаските творци. И 
как едно сако, купено от 
втора употреба за 2 
лева, чийто собственик 
е Радойнов, се препро-
дава няколко пъти за 
няколко часа. А целта 
не е облагодетелстване, 
а набавяне на пари, с 
които да се купи почерп-
ка за разгорещената 
творческа компания, 
навлязла в дълбоки спо-
рове за литература и 
изкуство.

„
Стилистиката 
и цялостното 
естетическо 
послание на 
произведенията 
на Атанас 
Радойнов са ярко 
доказателство 
за неизчерпаемо 
езиково 
богатство, 
философска 
задълбоченост и 
духовна 
извисеност 

Владимир Шумелов, 
литературен 
критик

Представите-
ли на Община 

Бургас и Община 
Средец (вляво)

връчват почет-
ните плакети

ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Мнозина си спомниха за приятеля и твореца Наско Радойнов              ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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вото му – абонамент за вечност

„Съпругът ми много оби-
чаше хората. Аз съм по-сдър-
жана, по-свита. А той ви-
наги се чувстваше най-добре 
сред много хора. Имаше 
страшно много приятели. 
Всички познаваха Наско 
Радойнов. Когато речеше, 
че ще издава книга, десетки 
хора му помагаха: бизнесме-
ни, директори на фирми, 
по-заможни приятели.

И където да се озовеше, 
винаги ставаше център на 
внимание, душата на ком-
панията. Но това ставаше 
някак естествено, струва 
ми се дори, че той самият 
не го целеше. Просто се 
получаваше. Къщата, в коя-
то живяхме близо три де-
сетилетия в Долно Езерово, 
беше като приятелски клуб: 
почти всяка вечер имахме 
гости. Колкото хора съм 
посрещала, колкото баници 
съм направила, колкото 
вино се е изпило… При все 
това никога не го видях 
пиян. 

Купуваше от тогаваш-
ното АПК–Бургас хубаво 
бяло вино и го правеше на 
пелин. Наричаше си го „на-
ложен пелин“, защото още 
от лятото започваше да 
налага на пластове в бъчвич-
ката ябълки, круши, дюли. 
Наесен слагаше китки с 
билки: риган, жълт и червен 
кантарион и задължително 
пелин. 

Помня, идват гостите и 

аз почвам да нареждам маса-
та, а той подава празната 
кана на дъщеря ни и казва: 
„Дианка, хайде до избата!“. 
Тя тича, налива, носи, кана-
та се изпразва, хайде пак… 
Негови колеги – журналисти, 
поети и писатели, особено 
често Христо Фотев, него-
ви бивши съвипускници и 
преподаватели от Велико-
търновския университет, 
където беше завършил, се-
мейни приятели с техни 
приятели, бяха наши редов-
ни гости. Не сме канили 
специално: хрумнало им или 
пък минавали покрай Долно 
Езерово и се отбиват…

Толкова много хора го 
обичаха! Това сега ми събуж-
да един тъжен спомен: ко-
гато си замина, с дъщеря ми 
уреждахме поклонението и 
жената от траурната 
агенция попита: „Колко 
подавки да подготвим? – 
Двайсет, трийсет?...“ Дъ-
щеря ми каза бързо: „О, 
недостатъчно са! На покло-
нението ще има най-малко 
сто човека“. Жената покла-
ти глава някак скептично. 
А то – дойдоха над триста 
човека. 

Такъв човек беше – личен, 
„на очи“, както казват на 
село“.

Баща ми имаше  едно ка-
чество, на което много се 
възхищавах, и което, за жа-
лост, аз не съм наследила от 
него. Това беше неизчерпа-
емият му оптимизъм. Даже 
не знам дали намирам пра-
вилно думата … „оптимизъм“. 
То беше някакъв талант да 
очаква само хубавото в жи-
вота, да пренебрегва, да из-
бутва на заден план в мисли-
те и постъпките си лошото, 
обидите, огорченията, 

предателствата. Умееше не 
просто да прощава, а и някак 
да забравя несправедливо-
стите на хората към него и 
да продължава напред. Ни-
кога не го видях отчаян, унил, 
обезверен. Беше винаги ус-
тремен напред, с прекрасни 
очаквания, че ще постигне 
и ще му се случи най-добро-
то.

Ето, сега си спомням един 
съвсем дребен детайл, който 
потвърждава това. През 

2010 г. бяха превели сборни-
ка му с разкази „Крайпътен 
огън“ на официалния държа-
вен език на Република Север-
на Македония и беше получил 
покана да отиде и да го 
представи пред писателски-
те общности в Скопие и 
Охрид. Настоя и ние със 
съпруга ми да го придружим. 
Няколко дни преди пътува-
нето разговаряме, за да 
уточним подробностите и 
аз му споделям, че се трево-

жа. „Защо се тревожиш?“ – 
изумено ме пита той. От-
говарям му, че аз преди 
всяко пътуване винаги се 
тревожа: да не се случи нещо 
непредвидено, да не стане 
„авария“, дали всичко ще 
бъде наред. А той ми отго-
варя: „Никога не се тревожа! 

Винаги тръгвам към това, 
което ми предстои, с пре-
красни очаквания, с увереност, 
че всичко ще се случи по 
най-добрия начин!“.

Сега си давам сметка, че 
може би затова толкова е 
успявал в живота си, тол-
кова е постигнал – защото 

е вярвал, че ще стане най-
доброто. Сигурно това 
умение за позитивизъм е 
половината от успеха.“

ДИАНА РАДОЙНОВА, ДЪЩЕРЯ: 

Баща ми притежаваше неизчерпаем оптимизъм

СТАНКА РАДОЙНОВА, СЪПРУГА:

Наско имаше страшно много приятели

Кметът Дими-
тър Николов 
връчва на 
Атанас Радой-
нов награда-
та „Златен 
Пегас“ (2014) 
– за цялостно 
творчество 
и принос към 
обществено-
културния и 
литературен 
живот на 
Бургас
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Радойнов със 
съпругата 

си Станка на 
връчването 

на Голямата 
литературна 
награда „Зла-

тен Пегас“
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

С колеги от писателското дружество                      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Семеен праз-
ник – съпру-

гата Станка 
и дъщерята 

Диана, в ком-
панията на 

Радойнов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

С дъщеря си Ди-
ана на остров 
Св. Анастасия
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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ПОКАНА ЗА УЧАСТИЕ В ТЪРГ

Въз основа на Заповед на управителя № 
1/26.01.2024 г. издадена на основание чл.18 
ал.1 и ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
упражняване правата на собственост в търговски 
дружества, участието в граждански дружества и 
сключването на договори за съвместна дейност 
от община Бургас, по реда на глава VII във връз-
ка с чл.61 и следващите от Наредбата за реда 
за придобиване, управление и разпореждане с 
общински имоти и вещи, приети от Общински 
съвет - Бургас:

І. ОТКРИВАМ процедура за провеждане на пуб-
лични търгове с явно наддаване за отдаване под 
наем за срок от три години на нeдвижими имоти 
- лекарски кабинети, за упражняване на свободна 
практика, находящи се в сграда с идентификатор: 
07079.613.357.1, с адрес: област Бургас, община 
Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ул. “Хан Крум” № 28, 
Медицински център I- Бургас, с предназначение: 
Здравно заведение, застроена площ 479 кв.м., 
собственост на дружеството, а именно:

1. Кабинет № 333, находящ се в сграда с 
идентификатор: 07079.613.357.1, с адрес: област 
Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ул. 
“Хан Крум” № 28, Медицински център I- Бургас, 
ет.3, обща площ от 49 кв. м. ведно със сервизни 
помещения с площ 9 кв.м. с предназначение: ле-
карски кабинет, с начална тръжна месечна наемна 
цена 597 лв . и стъпка за наддаване 60 лв. . 

2. Обединени кабинети № 319 и №320, находящи 

се в сграда с идентификатор: 07079.613.357.1, с 
адрес: област Бургас, община Бургас, гр. Бургас, 
п.к. 8000, ул. “Хан Крум” № 28, Медицински 
център I- Бургас, ет.3 с обща площ 28 кв. м, с 
предназначение: лекарски кабинет, с начална 
тръжна месечна наемна цена 484 лв. и стъпка за 
наддаване 48 лв. . 

3. Кабинет № 202, , находящ се в сграда с 
идентификатор: 07079.613.357.1, с адрес: област 
Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ул. 
“Хан Крум” № 28, Медицински център I- Бургас, 
ет.2, състоящ се от две помещения с обща площ 
33 кв.м, с предназначение: лекарски кабинет, с 
начална тръжна месечна наемна цена 284 лв. и 
стъпка за наддаване 28 лв. 

4. Обединени кабинети № 205 и 206, находящи 
се в сграда с идентификатор: 07079.613.357.1, с 
адрес: област Бургас, община Бургас, гр. Бургас, 
п.к. 8000, ул. “Хан Крум” № 28, Медицински 
център I- Бургас, ет.2, с обща площ 34 кв.м., с 
предназначение: лекарски кабинет, с начална 
тръжна месечна наемна цена 465 лв.и стъпка за 
наддаване 46 лв. 

5. Кабинет № 203, находящ се в сграда с 
идентификатор: 07079.613.357.1, с адрес: област 
Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ул. 
“Хан Крум” № 28, Медицински център I- Бургас, ет.2, 
обща площ 19 кв.м с предназначение: лекарски 
кабинет, с начална тръжна месечна наемна цена 
240 лв. и стъпка за наддаване 24 лв. 

ІІ. Търговете ще се проведат на 20.02.2024 г. 
от 10.00 ч. в седалището на „Медицински център 
I- Бургас“ ЕООД - гр. Бургас, ет.3, кабинет 322, по 

реда посочен в Заповедта.
При липса на подадени заявления за участие в 

търговете, срокът се удължава с 14 дни и търговете 
се провеждат на 06.03.2024 г. от 10.00 ч.

В случай, че след удължаване на срока няма 
подадено нито едно заявление и при наличие на 
доклад от председателя на тръжна комисия, ще 
се проведат повторни търгове на 21.03.2024 г. от 
10:00 ч. при условията на чл. 62 ал.3 от Наредбата.

ІІІ. Определям следните изисквания към 
кандидатите за участие в търговете:

Участник в съответния търг може да бъде всяко 
българско или чуждестранно ФЛ или ЮЛ, регистрирано 
като търговец по Търговския закон, не е обявено в 
несъстоятелност, не се намира в производство по 
несъстоятелност, не се намира в производство по 
ликвидация, не е лишено от право да упражнява 
търговска дейност, няма задължения към държа-
вата и към Община Бургас, няма задължения към 
„Медицински център I - Бургас” ЕООД, ако е бил 
предишен наемател, наемният договор не е бил 
прекратен поради виновно поведение на участника.

ІV. Определям ред за закупуване на тръжната 
документация, размер и начин на плащане на 
цената й, краен срок за приемане на заявленията 
на участниците, както следва:

1. Тръжната документация се получава в „Меди-
цински център I- Бургас“ ЕООД, гр. Бургас, ул. ”Хан 
Крум” № 28, ет.3, кабинет 322, след заплащане на 
стойността й от 40 лв. с ДДС, в срок до 19.02.2024 
г. вкл., всеки работен ден от 9.00 до 14.00 часа.

2. Заявления за участие в търга се приемат 
в запечатан непрозрачен плик, с ненарушена 

цялост, в срок до 14.00 часа на 19.02.2024 г. в 
„Медицински център I- Бургас“ ЕООД гр. Бургас, 
ул. ”Хан Крум” № 28, административна сграда , 
етаж 3, кабинет 322.

3.В случай, че за търга не са подадени заявления, 
срокът за приемане на заявления се удължава с 14 
като срокът за подаване на заявления за участие 
и депозит е до 14.00 на 05.03.2024 г.

4. В случай, че след продължаване на срока 
няма подадено нито едно заявление, ще се проведе 
повторен търг на 21.03.2024 г. от 10.00 ч., като 
срокът за подаване на заявления за участие и 
депозит е до 14.00 ч. на 20.03.2024 г.

V. Депозитът за участие в съответния търг е в 
еднократния размер на началната тръжна месечна 
наемна цена, и следва да се внесе по разплащателна 
сметка на „Медицински център I - Бургас” ЕООД 
Внесените от кандидатите депозити за участие 
в търг с явно наддаване не се възстановяват в 
следните случаи:

1. Когато кандидат, подал заявление не се яви 
на търга;

2. Когато участникът, определен за спечелил търга, 
откаже да подпише договор за наем, респективно 
да заплати предложената от него наемна цена.

VІ. Огледи на имотите могат да се извършват 
в присъствие на представител на дружеството.

VІІ. Разяснения по тръжните процедури и 
допълнителна информация в срока за подаване 
на заявленията за участие в търга на тел. 0879 
122 842 .

УПРАВИТЕЛ: /п/

ПОКАНА
за свикване на ОБЩО СЪБРАНИЕ по инициатива на 17 членове –  

ловци от ловна дружина на с. Веселие, изявили това в 
списък от 27.01.2024 г. 

Дневен ред
1. Избор на председател на събранието.
2. Избор за преминаването на ловна дружина на село Веселие 

от Ловно-рибарско дружество „Аполония 2001“ гр. Созопол към 
Ловно-рибарско дружество „Лебед“ гр. Бургас.

Място на провеждане на Общото събрание  на ловна дружина 
с. Веселие – Народно читалище „Виделина”, село Веселие.

Дата на провеждане на Общото събрание на ловна дружина с. 
Веселие – 17.02.2024 г.

Час на провеждане на Общото събрание на ловна дружина с. 
Веселие – 18 часа.

Неразделна част: Приложение 1 – списък членове 27.01.2024 г.

ИНВЕСТИЦИОННО НАМЕРЕНИЕ

Роси ЕООД  във връзка с изпълнение на одобрен проект  по 
Програма  към Министрество на иновациите и разтежа, Национа-
лен план за възстановяване и устойчивост ще  изгради две Фото-
волтаични електроцентали.  Едната ще е  с обща инсталирана 
мощност 119.9 kWp и акумулаторен блок 112 kWh, а другата с 
инсталирана мощност 55 kWp и акумулаторен блок 56 kWh . Са-
мита централа  ще бъде разположени на покрива на съществуващи 
сграда в имота на Възложителя на адреси: в гр. Бургас ПЗ „Юг-
Запад“, ул. Търновска 5 и ПЗ „Юг-Запад“, ул. Търновска 1.  

Ценралите ще бъдат използвани изцяло за собствено потреб-
ление.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Комисията за отпускане 
средства от дарителската 
сметка след бедствието се 
събра на поредно заседание, 
за да разгледа постъпилите 
молби за помощ на засегна-
тите жители в общината. 
По време на заседанието 
членовете на комисията 
направиха оценка на теку-
щите усилия за оказване на 
помощ. Бяха прегледани по-
стъпилите финансови сред-
ства и започнаха изготвяне 
стратегически план за раз-
пределяне на средствата, 
постъпили по дарителската 
сметка.

Преди заседанието кметът 
на община Царево Марин 
Киров заяви:

“Моята молба към вас е, 

когато разпределяте сред-
ствата от сметката да 
следвате водещия принцип, 
че освен големите дарения 
от общини и дружества, сред 
дарителите има и много 
обикновени хора, чиято воля 
е да помогнем на хора като 

тях, на дребен бизнес. Добре 
е да се остави един свободен 
ресурс, който да се насочи на 
по-късен етап към местни 
земеделци и животновъди, 
ако те не получат справед-
ливо обезщетение от държа-
вата, към други пострадали. 

На следващо заседание пока-
нете и представител на 
другите групи в Общински 
съвет, за да е наясно с разго-
вора, който водим тук от 
самото начало - основна цел 
е справедливост в разпреде-
лянето на средствата”.

В Царево комисия разглежда молбите за помощ 
на пострадали от бедствието 

Голяма част от 
дарителите 

са частни лица 
и те желаят 

да се помогне 
на обикновени 

хора, а не на 
фирми 

ФОТО: 
ОБЩИНА ЦАРЕВО

Биг Брадър. Устройствата ще могат да заснемат и табели на коли

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Община Несебър работи 
по проект за обновяване на 
съществуващи и изгражда-
не на нови съоръжения за 
видеонаблюдение. Целта е 
чрез подобряване и разши-
ряване на видеоконтрола в 
публичните зони да се 
способстват дейностите 
на полицията по превенция 
и контрол на противооб-
ществени прояви, пътни 
нарушения и произшествия 
и др. на територията на 
населените места в общи-
ната.

В момента се работи по 
осъвременяване и допълване 
на видеомрежата в градо-

вете Несебър, Обзор и 
Свети Влас и в с. Равда, 

като контролът обхваща 
приоритетно входно-из-
ходни точки на общината 
и ще бъде осъществяван от 
над 160 камери. 

Вторият етап на под-
мяната и надграждането 
на средствата за видеонаб-
людение ще обхване селата 
Оризаре, Тънково и Гюльовца 
като към мрежата се вклю-
чат Слънчев бряг-запад и с. 
Кошарица. 

Всички нови устройства-
та са с висока резолюция и 
спецификации, гарантира-
щи качествена и детайлна 
картина, включително на 
регистрационните табели 
на моторните превозни 
средства и лицево разпоз-
наване.

Системата ще бъде над-
градена със специализиран 

софтуер за анализ на напра-
вените видеозаписи. Про-
ектът е съвместна иници-
атива на общината и РУ 
– Несебър и всички получе-
ни данни ще се обработват 
в районното управление на 
МВР.

Видеонаблюдение на пуб-
личните места и институ-
циите в община Несебър, 
за които, в резултат на 
анализи и статистика, е 
констатиран повишен риск 
от възникване на ПТП или 
осъществяване на проти-
вообществени прояви с 
участие на граждани, се 
извършва в община Несебър 
от 2008 година. Към систе-
мата са включени детските 
градини, училищата и др. 
обществени сгради и обек-
ти общинска собственост.Към системата ще са включени обществени сгради и учебни заведения         ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

20  000 лева премия ще 
получи „Дея Спорт“ от 
Община Бургас. Това реши 
Общински съвет – Бургас. 
Предложението дойде от 
кмета на общината Дими-
тър Николов, който внесе 
извънредна докладна с иска-
не за отпускане на финан-
совите средства. 

Поводът за премията е 
първият голям трофей във 
витрината на волейболния 
клуб. Играчите спечелиха 
Купата на България преди 
дни. Местният парламент 
прие докладната с пълно 
мнозинство. 

Ден по-рано волейболи-
стите и президентът на 
клуба д-р Александър Ма-
джуров бяха на среща при 
Николов, на когото показа-
ха и самата купа.

„Само за няколко години 
изградихте от нищото 
шампионски отбор. В него 
играят легенди на българския 
волейбол, но редом с тях 
растат млади перспектив-
ни състезатели. Честито 
за спечеления турнир за 
Купата. Горд съм с този 
успех като кмет и бургазлия. 
Браво на играчите, тре-
ньорския щаб, на амбици-
озния президент на клуба 
доктор Маджуров! Може 

би не го осъзнавате, но вие 
имате сериозно влияние и 
извън игрището. В учени-
ческите състезания по во-
лейбол миналата и тази 
година се включиха рекорден 
брой училищни отбори от 
Бургас. За мен няма никакво 
съмнение, че много от тези 
деца са вдъхновени от ва-
шите изяви. И това ме 
прави оптимист за бъде-
щето на бургаския волейбол!“, 
каза кметът при поздрава 
си към тях.

Президентът на „Дея 
Спорт“ на свой ред изрази 
радостта си от първия 
голям успех на клуба.

„Това е първа купа за нас. 
Затова ни е особено мила. 
Готови сме да си партни-
раме с Общината по-тясно 
за популяризиране на нашия 
спорт в училищата“, заяви 
той.

На срещата присъстваха 
още заместник-кметовете 
Манол Тодоров и Станимир 
Апостолов, които също 
поздравиха волейболистите 
за големия успех.

По време на разговора 
кметът Николов припомни, 
че в новия бюджет са зало-
жени повече средства за 
бургаския волейбол, вклю-
чително за женското му 
направление. И че предстои 
цялостен ремонт на спорт-

на зала „Младост“, чието 
начало се планира така, че 
да не попречи на планира-
ните до май месец състеза-
ния в нея.

След големия успех фено-
вете на „Дея Спорт“ ще 
имат възможност в събота 
да се докоснат до Купата 
на България и да си направят 
снимка с нея. Трофеят ще 
бъде изложен в зала „Мла-
дост“ преди мачовете на 
мъжкия и женския отбор на 
клуба. Дамите се изправят 
срещу ЦСКА в 15:00 часа, а 
мъжете посрещат „Берое“ 
от 19:00 часа.

Трофей. Волейболистите донесоха Купата на България в родния град

Кметът Димитър Николов и президентът на клуба д-р Александър Маджуров изразиха готов-
ността си за бъдещо партньорство                ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

20 000 лева премия 
от Община Бургас за „Дея Спорт“

ИНТЕРВЮ НА  
КИРИЛ ЕВТИМОВ

– Здравей, Кери, как е 
настроението при теб?

– Здравейте, няма как да 
е по-добре след положител-
ните резултати напоследък 
на любимия ми „Челси“, 
радвам се, че продължаваме 
победната серия у дома. 
Доволен съм, че и ти успя 
да гледаш толкова резулта-
тен мач и ненапразно си 
измина пътя от далечна 
България.

– Наистина напоследък 
„Челси“ се представя по-
добре от преди. Успя ли 
треньорът Маурисио 
Почетино да напипа верния 
ритъм и състав на отбора?

– Знаем всички, че даден 
треньор се нуждае от вре-
ме да разгърне идеите си 
спрямо ръководения от 
него отбор. Не знам дали 
това време вече е отмина-
ло, но „Челси“ играе така, 
както феновете желаят да 
го виждат. Многото нови 
играчи, дошли през послед-
ните месеци, също имат 
нужда да се адаптират към 
изискванията на мениджъ-

ра, към тренировъчния 
процес, дори към обстанов-
ката по време на двубоите 
особено на домакинските. 
Всичко гореизброено озна-
чава, че има доста предпос-
тавки преди един тим да 
започне да функционира 
като добре смазана машина. 
Искрено се надявам до края 
на кампанията „сините“ да 
успеят да се класират за 
зона Европа, било чрез чел-
но класиране в „Премиершип“ 
или победа над „Ливърпул“ 
на финала за купата на 
Лигата.

– Ти си легенда на клуба, 
на трето място във вечна-
та ранглиста за реализа-
тори. Как оценяваш от 
дистанцията на времето 
престоя си в „Челси“?

– Най-силните ми години 
като футболист бяха точ-
но в „Челси“. Атмосферата 
винаги е била отлична. 
Вкарах доста голове, фено-
вете ми се радваха, много 
от тях ме помнят и досега. 
Все още ме спират за сним-
ки и автографи. Единстве-
ната разлика е, че тогава 
клубът не беше толкова 
силен финансово, както е 

през последните 20 години. 
Но пък времената бяха по-
романтични и не толкова 
комерсиални. Благодарение 
на „Челси“, имах удоволст-
вието да играя няколко 
мача и за националния отбор.

– Ти беше част от селек-
цията на „трите лъва“ за 
световното първенство в 
Мексико 1986-а.

– Точно така, но тогава 
много трудно можеше да 
пробия в титулярния със-
тав. Играчи като Гари 
Линекер и Питър Биърдсли 
бяха изключителна класа по 
онова време. Все пак съм 
крайно благодарен на Боби 
Робсън, че ме пусна в мача 
срещу Полша като резерва. 
По този начин успях да 
усетя атмосферата да 
играеш за родината на най-
големия футболен форум. 
Имам и 4 гола за националния, 
факт, който ме радва и до 
днес.

– Заради „Челси“ си идвал 
в София през 2006 г., когато 
играхте с „Левски“ в гру-
пите на шампионската 
лига.

– Да, тогава бях поканен 
като анализатор за клуб-

ната телевизия, изкарах 
страхотни няколко дни в 
България.

– Спомена, че гласиш ви-
зита в Бургас през лятото?

– Точно така, аз имам 
един приятел там, казва се 
Здравко, голям фен на „Чел-
си“. Използвам възможност-
та да го поздравя. От из-
вестно време ме кани да 
посетя вашия град и съм си 
поставил за цел това да 
стане лятото.

– И накрая прогнозата 
ти за финала за „Карабао 
Къп“ между твоя отбор и 
„Ливърпул“ в края на фев-
руари?

– Надявам се „Челси“ да 
победи, падна ни се един от 
най-силните възможни 
съперници в лицето на 
„Ливърпул“. Мисля си, че 
нашата мотивация ще е 
по-голяма, тъй като ще е 
единственият ни шанс за 
трофей през сезона. Както 
споменах, основна цел пред 
тима трябва да е участие 
в европейските турнири 
през есента. Най-лесният 
мач е да победим на „Уембли“ 
след няколко седмици. Дано 
успеем.

Феновете 
ще могат да 
се докоснат 
до Купата в 

събота, в зала 
„Младост“
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС

Легенда на „Челси“: Лятото идвам в Бургас

Кери Диксън (роден на 24 юли 1961 г.) е бивш английски напа-
дател, легенда на „Челси“. Клубната му кариера преминава 
най-вече в тима от Западен Лондон, където печели два пъти 
втора дивизия. 
Неговите 193 гола за клуба във всички състезания го правят 
третия най-резултатен голмайстор за всички времена.  
В продължение на три поредни сезона – 1982-83, 1983-84 и 
1984-85 г. – е най-добрият голмайстор в дивизиите на своите 
отбори, съответно с „Рединг“ и „Челси“.
Диксън вкарва четири гола в осем международни участия за на-
ционалния отбор на Англия и представя страната на Светов-
ното първенство по футбол през 1986 г.
През миналата седмица Диксън изгледа полуфиналния мач меж-
ду „Челси“ и „Мидълсбро“ (победа с 6-1 за сините) в компанията 
на Кирил Евтимов.
Ето какво отговори Кери на въпросите на бургазлията след 
края на двубоя на „Стамфорд Бридж“.

Кери Диксън (вдясно) с  Кирил Евтимов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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Кога и къде. Ще се проведат на 5 февруари в Културен дом НХК

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Благотворителен базар 
и концерт „Заедно за Веси“ 
в подкрепа на Веселина 
Атанасова ще се проведат 
на 05.02.2024 г. в Културен 
дом НХК.

Концертът е с 
начален час 18:30 и 
в него участие ще 
вземат:

– Руслан Мъйнов
– Жечка Сла-

нинкова
– Група „Горещ 

пясък“
– Гергана Ве-

ликова
– Иван При-

търгов
– Жаклин Кос-

тадинова, хоро-
ва школа „Милка 
Стоева“

– Паола Йордано-
ва, хорова школа 
„Милка Стоева“

– ВФ „Морски 
песъчинки“, с ръко-
водител Милена Добрева

– Лазар Налбантов и 
оркестър „Жарава“

– ФТА „Никола Гинов“
– Танцова школа „Дюн“
– Клуб по спортни тан-

ци „Бургас 1975“
– Брейк и хип-хоп клуб 

„Бляк стайл скуод“
– Вокална група „Жи-

рафчета“ при НЧ „Ангел 
Димитров1929“ – кв. „Са-
рафово“, с ръководител 
Калина Цонева

Водещ на събитието: 
Ясен Проданов.

На входа ще бъде раз-
положен благотворителен 
базар от 17:00 часа. Ще 
има и поставени кутии 
за дарения в подкрепа на 
каузата. От базара ще 

можете да закупите ръч-
но изработени сувенири, 
мартеници, картини и 
др.

Билетите за концерта 
са на стойност 10 лв. и 
могат да бъдат закупени 
от касата на Културен 
дом НХК. Повече инфор-
мация – на тел. 0894 898 098.

Събраната сума ще 
бъде предоставена за ле-
чението на 40-годишната 
Веселина Любомирова 
Атанасова.

Каква е историята 
на Веси?

След 15 години безус-
пешна борба да има свое 
дете, многократни ин-
витро процедури и при-
ем на множество силни 

лекарства, през юли ми-
налата година е диагно-
стицирана с чернодробна 
цироза в комбинация с 
тежък асцит, а впослед-
ствие с анемия и бъбреч-
на недостатъчност. Тя 
страда и от диабет тип 

2 като съпътстващо 
заболяване, което 

допринася за изклю-
чително бързо 
в л о ш а в а н е  н а 
състоянието ѝ. 
Въпреки много-
кратните пос-
т ъ п в а н и я  в 
здравни заведе-
ния, лечението 
в България не 
дава резултати. 
В момента тя 
е с опасност за 

живота и се нуждае 
от извършване на 
спешна чернодроб-
на трансплантация 
в Република Турция. 

Според лекарите 
това е единственият 

ѝ шанс, тъй като със-
тоянието ѝ все повече и 
все по-бързо се усложня-
ва.

Съвсем наскоро, при 
престоя ѝ във ВМА – гр. 
София, лекарите са уста-
новили нови сериозни 
здравословни проблеми, 
настъпили за кратко вре-
ме вследствие на заболя-
ването – усложнено със-
тояние на белия дроб, 
кръвоизлив в стомаха и 
много влошени бъбречни 
показатели.

Само за последните два 
месеца Веселина е постъп-
вала общо пет пъти в 
различни болници в Бълга-
рия, но състоянието ѝ не 
се повлиява от провежда-
ните терапии и продъл-

жава да се влошава. С 
всеки изминал ден органи-
змът ѝ губи все по-големи 
количества кръв и проте-
ин, лекарите все по-труд-
но овладяват тези загуби, 
а това от своя страна 
води до затруднено функ-
циониране и на другите 
органи и поява на нови 
проблеми.

Единственият изход 
според медиците е извърш-
ването на трансплантация. 
За съжаление, списъкът на 
чакащите чернодробна 
трансплантация в Бълга-
рия е дълъг. Предвид спеш-
ността на ситуацията, 
единственият шанс на 
Веселина да живее е из-
вършването на интервен-
цията в чужбина, като 
стойността на процеду-
рата е най-ниска в Турция. 
Въпреки това сумата е 
твърде голяма за Веси и 
нейните близки, а оста-
ващото време – все по-
малко.

Организирана е дари-
телска акция в нейна 
подкрепа. Близките ѝ 
молят за помощ всеки, 
който има желание и въз-
можност да ги подкрепи 
финансово.

 
Средствата се събират 

по сметка:
Банка: Алианц Банк 

България
IBAN: BG92 BUIN 9561 

1000 7275 80
BIC: BUINBGSF
Получател: Фондация 

Павел Андреев
Основание: Дарение за 

Веселина Любомирова 
Атанасова

ДОНА МИТЕВА

Да се карат ски край Мал-
ко Търново е мисия възможна. 
Това го доказва със снимки и 
с пост в социалната мрежа 
едно от големите имена на 
Странджа – Дико Патронов. 

„Учител по ски (инструк-
тор по ски туризъм) тест-
ва ски писта край Малко 
Търново за успех на зимния 
туризъм в Странджа. Един 
забравен спорт в планината, 
който се правеше през 50 – 
60-те години. 

Тогава към Околийския 
съвет имаше ОКФС – околий-
ски комитет за физкултура 
и спорт. Имаше изградени 
писти и се раздаваха за полз-
ване ски на младежта. Значи 
е било и е можело, когато има 
сняг. Може и сега с падналия 

сняг. За радост на децата на 
пързалката с шейни и ски. 
Благодаря ти, Димитре“, 
написа Патронов.

Димитър Кукузелов е чо-
векът със ските, който се 
наслаждава на удоволствие-
то на зимния спорт. Той 
също се включи в преживява-
нето не само физически, но 
и с пост в мрежата: „За мен 
беше безкрайно удоволствие 
(кеф) да карам ски в Странджа 
и да бъдем заедно днес. Бла-
годаря! След 50+ години от-
ново да карам ски в Странджа 
е велико!“, написа той.

Да, Малко Търново не е 
Банско, но удоволствие (за 
по-малко пари) може да се 
изпита и в Странджа при 
съприкосновение със зимните 
спортове и красивата пла-
нина.

Малко Търново 
не е Банско, но могат 
да се карат ски 

Карането на 
ски в Стран-

джа – нещо 
позабравено в 

годините
ФОТО: ФБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Рожден ден през седми-
цата отпразнува предсе-
дателят на Общинския 
съвет Михаил Хаджиянев. 
Колегите му – съветници 
от различни партии, при-
ятели и близки го поздра-
виха за личния празник, 
като му пожелаха здраве, 
мъдрост и добри дни. Екип 
на „Черноморски фар“ 

засече в кабинета му сред 
първите кмета Димитър 
Николов.

Последното заседание 
премина в толерантен и 
конструктивен тон, а 
това е най-голямото при-
знание за качествата на 
председателя. В приятел-
ските среди той е известен 
с прозвището Учителя, 
както и с това, че обик-
новено се изразява с прит-
чи.

АПЛОДИСМЕНТИ

„Черноморски фар“ му подари специален брой от вестника
ФОТО: ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Благотворителен базар и 
концерт „Заедно за Веси“ дава 
подкрепа за страдаща жена

Веселина
Атанасова
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